
 

ACTA 

Expedient núm.: Òrgan col·legiat: 

PLN/2020/1 El ple 

DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ 

Tipus de convocatòria Ordinària

Data 29 / de gener / 2020 

Durada Des de les 18:00 fins a les 20:09 hores 

Lloc Sala de Plens 

Presidida per Eva María Menor Cantador 

Secretari Montserrat Serrano Oñate 

ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ 

Nom i Cognoms Assisteix

Amalia Frutos López SÍ

Ana María Luque Martos SÍ

Antonio García Barba SÍ

Antonio Rodríguez Yáñez NO

Encarnación Rodrigo Morales SÍ

Eva María Menor Cantador SÍ

Iván Sanz Pérez SÍ

Josep Martínez Valencia SÍ

José Manuel López Deiros SÍ

Juan José Barcala Bugallo SÍ

Maria José Granados Martínez SÍ

Maria Pilar Paz Sierra SÍ

María José Infante Guadamuro SÍ
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Miriam Escalona Castilla (INTERVENTORA) SÍ

Montserrat Jiménez Molina SÍ

Nerea García Guerrero SÍ

Rafael Moya Camarón SÍ

Roberto Castillo Ureña SÍ

Excusa la seva assistència el regidor senyor Antonio Rodríguez Yañez.

Abans de començar amb l’ordre del dia del ple, la senyora alcaldessa llegeix un manifest que 
va presentar Totes fem Badia a la Junta de Portaveus en commemoració del Dia internacional 
contra l’homofòbia al futbol, que s’anomena manifest «Xiulem fora de joc a la LGTBIfòbia»: El 
19 de febrer es commemora el Dia internacional contra l’homofòbia al futbol, data en què va 
néixer  el  futbolista  professional  Justin  Fashanu,  símbol  de  la  lluita  del  col·lectiu  LGTBI+  
(Lesbianes,  Gais,  Trans,  Bisexuals i  Intersexuals).  El  jugador anglès va fer pública la seva  
homosexualitat en plena carrera professional i la pressió que va rebre va ser tan dura que el va  
dur al suïcidi a l'any 1998. Aquest fet dramàtic va crear una veu d’alerta dins del col·lectiu  
LGTBI, la consigna era que calia canviar el món del futbol. El futbol es considera un refugi per  
a les velles nocions de masculinitat. És un dels reductes on es viu i s’expressa la "verdadera  
masculinitat" tant dins com fora del camp. La divisió del joc en futbol i futbol femení il·lustra la  
idea de que son els homes qui juguen futbol real i de veritat, de la mateixa manera que Boris  
Becker va comentar una vegada sobre Steffi Graf, en una entrevista sobre tenis, ella juga tenis  
femení,  i  jo  jugo  al  tenis.  En  l’esport,  els  límits  de  la  feminitat  i  la  masculinitat  son  
extremadament estrets. Tanmateix les dones a l’esport experimenten la possibilitat d’expressar  
aspectes de les seva personalitat generalment definits com atributs dels homes. Al contrari, les  
dones han de demostrar qualitats suposadament masculines per tenir èxit com atletes. Per les  
dones, el problema principal és haver de triar entre les seves identitats com a dones i com a  
atletes. Pels homes, en canvi, transgredir aquests límits de gènere no és tan fàcil al món del  
futbol.  Les persones amb orientacions, identitats i  expressions no normatives que juguen al  
futbol, no són lliures d’expressar-se, i els més castigats han estat, i encara ho són, els homes i  
els nens del col·lectiu LGTBI. Els homes infants que formen part del món del futbol, han de  
viure i sentir dins d’una masculinitat hegemònica que perpetua el patriarcat. El no viure dins la  
norma té com a conseqüència, comportaments masclistes, homòfobs, transfòbics i  bifòbics.  
Jornada rere jornada s’escolten insults i es veuen comportaments que marquen estereotips de  
gènere  concrets,  que  deixen  fora  a  totes  les  persones  que  no  viuen  sota  el  paraigües  
cisheteronormatiu. El món del futbol  necessita canviar.  El masclisme que es viu als camps  
afecta  a  homes  no  cisheterosexuals,  a  dones  i  a  infants,  però  també  són  habituals  els  
comentaris  racistes.  Aquests  comportaments  s’han  de  radicar  de  soca-rel.  És  necessari  
fomentar espais esportius de respecte i conscienciació envers la diferència i la diversitat. Vivim  
en un país amb lleis que salvaguarden els drets de la comunitat LGTBI, com són la Llei del  
matrimoni homosexual de l’any 2005, o la Llei catalana 11/2014, entre d’altres, que han anat  
sorgint a la resta de l’Estat. El futbol és un esport que està en procés de canvi en tots aquests  
aspectes, i per aquest motiu, encara avui, hem de seguir lluitant contra el racisme, l’homofòbia,  
la bifòbia i la transfòbia. Cap persona hauria de tenir por de ser o sentir amb llibertat, però  
encara ens queda molt camí per recórrer. Des del l'Ajuntament de Badia del Vallès treballem en  
favor de la igualtat de totes les persones, des del respecte a la diferència i la diversitat, amb  
l’objectiu de ser una societat cohesionada i en lluita contra les desigualtats. Els drets LGTBI  
han d’estar acompanyats dels recursos necessaris. El col·lectiu LGTBI+ ha de poder ser visible  
sense  pors,  cal  lluitar  contra  la  LGTBIfòbia.  Cal  aconseguir  camps  de  futbol  lliures  de  
masclisme, LGTBIfòbia i racisme. Eliminar qualsevol forma de discriminació és cosa de tothom.  
No actuar pel fet del què pensaran els altres o pensar que això no és cosa nostra, ens fa  
còmplices. Des de l'Ajuntament de Badia ens comprometem amb el col·lectiu LGTBI i donem  
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suport a les entitats i  xarxes d’entitats que treballin en favor del col·lectiu. Demanem a les  
entitats esportives del municipi que ratifiquin aquest compromís,  endegant i garantint protocols  
d’atenció al col·lectiu LGTBI i de sensibilització en la prevenció de la LGTBIfòbia”. A Badia del  
Vallès «Xiulem fora de joc l’LGTBIfòbia.

La senyora alcaldessa diu: «A banda, també volíem manifestar el nostre rebuig més poderós 
contra totes les violències masclistes que han tingut, malauradament, en aquest mes, portem, 
en el mes de gener, 8 víctimes de violència masclista, la darrera ha estat una dona de Sant 
Joan Despí, ahir mateix. Dissabte va ser  Manuela en Lugo, y la misma semana, otra mujer, 
Liliana en Toledo, delante de sus hijos, y la tercera en la misma semana, María en Granada, 
pero también Mónica en Esplugues junto a su hija Clara, Olga en Ciudad Real  y Judit  en  
Terrassa. Esto es insoportable. Tenemos que luchar contra los movimientos involucionistas que 
se están produciendo, desgraciadamente, y contra quien manifiesta que no es necesario actuar  
contra una lacra que nos destruye como sociedad. También, desgraciadamente, hemos vivido 
en los últimos días,  y  queremos manifestar  nuestro pésame a las víctimas de la borrasca 
Gloria, que se ha llevado por delante a 13 personas fallecidas, 4 personas desaparecidas en 
Cataluña  y  Baleares.  Es  la  borrasca  con  más  muertes  de  este  siglo,  cuantiosos  daños 
materiales,  especialmente  en  el  área  del  Mediterráneo,  Cataluña,  desgraciadamente  y 
especialmente en el Delta del Ebro. Es un desastre natural sin precedentes, en la Comunidad 
Valenciana, Islas Baleares y Andalucía. Para encontrar registros parecidos de precipitación hay 
que remontarse a la primera mitad del siglo XX, al 1932. También queremos manifestar nuestro 
agradecimiento a los cientos de voluntarios de toda Cataluña, que continúan trabajando en la 
limpieza de las playas catalanas. Otro dato que nos lleva a luchar contra los negacionistas, que 
niegan la existencia del cambio climático, como hay que luchar contra los negacionistas que 
niegan la existencia de la violencia machista”.

Una vegada verificada per la Secretària accidental la constitució vàlida de l’òrgan, la Presidenta 
obre la sessió, procedint a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia.

La senyora alcaldessa diu: «Comentar que en l’ordre del dia, decau el punt número 12 a petició  
del grup propositor, que era la moció En apoyo a los órganos constitucionales».

A) PART RESOLUTIVA 

Aprovació de l'acta de la sessió anterior

Favorable Tipus de votació: Assentiment

S'aproven els esborranys de les actes dels plens que es detallen sense necesitat de lectura atès que 
tots els membres del consistori disposaven del text de les mateixes abans de la sessió.

 Acta de la sessió ordinaria de 27 de novembre de 2019 
 Acta de la sessió extraordinària del dia 3 de desembre de 2019 
 Acta de la sessió extraordinària del dia 19 de desembre de 2019 

Aprovació inicial Reglament regulador dels Horts Urbans Expedient 4255/2019

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Rafa Moya, qui diu: «Gracias alcaldesa. Traemos a  

Ajuntament de Badia del Vallès

Avinguda Burgos s/n, Badia del Vallès. 08214 (Barcelona). Tel. 937182216. Fax: 937182042

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 6

JY
D

H
2K

Q
EF

4P
C

W
R

EM
69

H
N

C
2H

J 
| V

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//b
ad

ia
de

lv
al

le
s.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 3

 d
e 

41
 



 

aprobación el reglamento que regulará los criterios de adjudicación de los futuros huertos urbanos en 
nuestro  municipio.  A nivel  de tramitación ya hemos realizado la audiencia  pública de 10 días  del 
reglamento para proceder hoy a su aprobación inicial, para que una vez el plazo transcurrido de su  
aprobación  inicial  quede  aprobado  definitivamente.  A  raíz  de  la  ampliación  de  la  C-58  y  el 
desmantelamiento de los huertos que se encontraban en la zona afectada, se nos abrió la oportunidad  
de  llevar  a  cabo  el  proyecto  de  instalación  de  huertos  urbanos  en  nuestro  municipio.  Con  este  
reglamento lo que pretendemos por una parte son, los criterios de selección y  adjudicación para los 
nuevos huertos urbanos, y las obligaciones y derechos de los usuarios. Se recogen también métodos 
de cultivo, la gestión del agua, gestión de residuos, elementos de las parcelas, el acceso, el uso de los  
espacios  públicos,  y  creación  de  una  asociación  o  comunidad  de  usuarios.  El  término  de  la 
autorización, las transmisiones, caducidad de la adjudicación, revocación de la adjudicación, desalojo 
del huerto, y las infracciones y sanciones previstas, en cuenta en tanto no se constituya la junta de 
concesión o asociación de hortelanos que entendemos que serán los propios usuarios los que deberán 
establecer los criterios para su autogestión. Hemos intentado recoger todo lo necesario para la puesta 
en marcha de manera ordenada de esta nueva zona. Este reglamento ha sido fruto del trabajo de 
diferentes áreas del ayuntamiento y hemos intentado recoger las diferentes  aportaciones de todos los  
grupos municipales para tener un documento lo mas consensuado posible. Creo que en este caso 
hemos hecho un buen trabajo entre todos y todas y por  eso pido el  voto afirmativo del  resto de  
grupos”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Ana Luque, qui diu: «Gràcies senyora alcaldessa. 
TFB estem contentes que hàgim pogut consensuar un reglament pels horts, en el qual també s’hagi 
pogut recollir les nostres peticions de caràcter més social. Com ja els hem transmès, ens agradaria  
que el pes de l’adjudicació de les places fos no tan sol perquè ja en tenien un, si no la necessitat de 
tenir-ne  un  per  consell  mèdic  o  per  una  finalitat  terapèutica,  tot  acompanyant  per  persones 
qualificades. De totes maneres creiem que és una bona manera de començar a caminar cap a aquesta  
via. Moltes gràcies».

S’aprova per unanimitat, el següent acord:

I. Identificació de l’expedient

Expedient  número: 4255/2019,  relatiu  al  reglament  regulador  de  les  condicions  d’ús  dels  terreny 
destinats a horts urbans a Badia del Vallès.

II. Relació de Fets

En resposta a la l’ampliació de la C-58 i la conseqüent eliminació dels horts situats entre el Riu Sec i  
dita infraestructura, el Departament de Territori  de l’Ajuntament de Badia del  Vallès ha elaborat un  
projecte que tracta la rehabilitació i el trasllat d’aquests horts. 

El projecte de reubicació d’Horts Urbans a Badia del Vallès parteix de la necessitat de traslladar els  
horts existents  a la ribera del  riu Sec que es troben entre l’àmbit de la servitud del  riu i  en zona 
inundable i l’ampliació de la C-58.

Fa anys que a la ribera del riu Sec s’hi van instal·lar horts irregulars que l’Ajuntament de Badia del 
Vallès vol traslladar i regularitzar a través d’un projecte d’horts gestionats pel consistori. 

L’àmbit d’actuació de les obres envolta tota aquesta zona d’horts irregulars situats entre el riu Sec, 
l’Autopista del Vallès, la AP-7 i l’Avinguda del Mediterrani. En aquesta zona existeix un antic abocador 
de terres (on abans hi havia una depuradora) on s’ha previst col·locar els nous horts urbans traslladant 
els actuals, que es troben a la ribera del riu Sec.

L’objecte  del  projecte  és  el  trasllat  d’aquests  horts  a  les  zones  proposades  amb  l’objectiu  de 
reubicar-los a un altre zona i poder establir un programa de participació amb els veïns del municipi que 
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actualment els cultiven. Els horts passaran de ser un espai d’ús privatiu a una propietat municipal, de 
manera que el consistori assignarà, amb els criteris establerts, els horts als seus usuaris, sent una 
sessió d’ús revocable i no hereditària.

L’àmbit de l’obra del projecte redactat és la zona de l’antic abocador. S’ha agafat com a nombre de 
parcel·les un número de 98 horts en total. S’adequarà la zona per garantir un ús funcional de tota  
l’àrea. 

Els terrenys on es realitza el projecte, que l’Incasòl cedeix a l’Ajuntament, tenen una superfície total  
d’aproximadament 2 hectàrees (20.000 metres quadrats). Aquesta és la primera fase del projecte, que 
posteriorment es valorarà si s’amplia (hi ha la possibilitat de dedicar dues fases més, en funció de la  
demanda popular que generi i de la viabilitat del projecte). 

La  fase  actual  comptarà  amb  98  horts  de  80  metres  quadrats  cadascun,  amb  una  caseta 
d’aproximadament 4 metres quadrats (2x2m) a cada parcel·la per ser utilitzada com a magatzem. Les 
parcel·les estaran delimitades per tanques d’un metre d’alçada.

El projecte disposarà de zona habilitada per aparcament, en la intersecció entre les autopistes C-58 i  
AP-7. Aquest aparcament estarà a la mateixa alçada que l’accés, de manera que quedarà dos o tres 
metres per sota de la zona d’horts, que serà la part més elevada de tota la infraestructura. D’aquesta  
manera, se segrega aquest espai i queda en una zona sense contacte visual amb la resta del projecte. 

Pel  que  fa  al  subministrament  d’aigua,  cadascuna  de  les  parcel·les  disposarà  d’un  comptador 
individual, per saber el consum d’aigua de cada hort, que serà pagat per la persona que hi cultivi. A 
part, hi haurà el comptador central, que comptarà el consum total de l’àmbit i del que pagarà els seus 
imports l’Ajuntament. Els comptadors estaran centralitzats a un armari que es situarà d’uns d’una de 
les casetes de 4m2. Hi haurà un armari de comptadors centralitzats per cada franja de horts, havent-hi  
4 franges en total (de 16, 21, 28 i 33 horts). 

La instal·lació disposarà d’altres serveis, com una zona de lleure comuna, a l’entrada de l’equipament i 
que comptarà amb una zona de pícnic amb barbacoes amb serveis, zones per netejar les eines i 
lavabos. 

Per tal de regular l’accés i l’ús d’aquest equipament, és necessari crear un registre administratiu de 
Sol·licitants d'Horts urbans municipals de Badia del Vallès, amb abast a tot el municipi i amb la finalitat 
de gestió integral dels horts urbans municipals del municipi.

 

Atès l’informe tècnic emès pel departament d’Entorn Urbà i dret a la ciutat.

 

 III. Fonaments de dret

1r.  D'acord,  entre  d'altra  normativa  aplicable,  amb el  que disposen el  arts.  21  a  23,  i  55  a  62  i  
concordants de la Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases del règim local; arts. 52, 53, 144 i  
150 del D Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, que aprova el text refós de la Llei municipal i de règim local  
de Catalunya; art.4.1c) i concordants del RD Legislatiu 3/2011, de 14 de novembre, que aprova el text 
refós de la Llei de contractes del sector públic; art. 48 i següents de la Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de  
règim jurídic del sector públic; i els arts. 303 a 311 del Decret 179/1995, de 13 de juny, Reglament 
d’Obres, Activitats i Serveis (ROAS)

2n. L’àmbit competencial recau materialment dins de les atribucions del Ple municipal conforme allò 
previst a l'article 22.2 de la LRBRL. 

 

Per tot això, s'acorda:

 

Primer.- Aprovar el reglament regulador de les condicions d’ú3s dels terreny destinats a horts urbans a  
Badia del Vallès.
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Segon.- Aprovar el model de sol·licitud de sol·licitants d’una parcel·la dels horts urbans municipals a 
Badia del Vallès.

 

Tercer.- Publicar el Reglament regulador de les condicions d’ús dels terreny destinats a horts urbans a 
Badia del Vallès al Butlletí Oficial de la Provincia de Barcelona.

 

Aprovació inicial del Reglament regulador d'habitatge adaptat per a gent gran (Expedient 
4256/2019)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 14, En contra: 0, Abstencions: 2, 
Absents: 1

La Secretària llegeix l’acord.

A continuació, la senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Rafa Moya, qui diu: «Gracias alcaldesa. 
Traemos a aprobación el reglamento que regulará los criterios de adjudicación de la vivienda adaptada 
que  acabamos  de  reformar  recientemente.  A nivel  de tramitación  también  ya  hemos  realizado  la 
audiencia pública de 10 días del reglamento para proceder hoy a su aprobación inicial, para que una  
vez transcurrido el plazo desde la aprobación inicial quede aprobado definitivamente. Este reglamento 
pretende regular el acceso al alquiler de la nueva vivienda de alquiler adaptada para gente mayor. Nos 
encontramos en Badia del Vallés con un parque de viviendas muy homogéneo, viviendas de los años 
70 donde las necesidades habitacionales eran muy diferentes a las de hoy en día. Hemos pasado de 
una ciudad con jóvenes parejas con hijos a una ciudad cada vez más envejecida y con una población 
mayor que requiere de unas viviendas que cubran ahora sus nuevas necesidades.  En el caso de 
nuestra ciudad tiene especial importancia para este colectivo las viviendas que tienen ascensor entre 
planta,  que  supone  una  barrera  arquitectónica  que  conlleva  un  aislamiento  físico  un  muchas 
ocasiones.  Este  aislamiento,  implica  la  imposibilidad  de  salir  a  la  calle,  lo  que  restringe  las 
capacidades de sociabilidad de las personas y contribuye al aislamiento social. Este aislamiento trae 
aparejado la aparición de enfermedades físicas como obesidad y otras asociadas y mentales como la 
ansiedad  y  depresión.  Por  el  contrario,  la  participación  de  las  diversas  dimensiones  de  la  vida 
comunitaria tiene consecuencias positivas sobre el bienestar y la integración social. Todo esto unido a 
las  dificultades  para  acceder  al  mercado  privado  de  viviendas  adaptadas  y  el  arraigo  de  estas 
personas a su municipio, hace difícil plantear alternativas que favorezcan su autonomía por tal que 
puedan estar el máximo tiempo posible en su domicilio en condiciones óptimas. Para intentar paliar o 
dar una respuesta posible a esta situación,  desde el  ayuntamiento hemos planteado una serie de 
intervenciones, con tal de reconvertir espacios de titularidad pública, locales comerciales en desuso, 
en viviendas de alquiler adaptado dirigido a este colectivo. Pero esta prueba piloto va más allá, porque  
además, lo que provoca es  que la  vivienda que queda libre de la  persona que irá  a  la  vivienda  
adaptada, entre en el  mercado de alquiler,  satisfaciendo así  otra  demanda que existe en nuestra 
ciudad,  que  es  vivienda  de  alquiler.  Es  una  prueba,  es  el  primero,  con  la  perspectiva  de  según 
evolucione  la  prueba  seguir  transformado  locales  en  desuso  en  más  viviendas  adaptadas.  La 
financiación de esta obra se ha realizado con una subvención pública de la Diputación de Barcelona. 
El reglamento intenta recoger todo lo necesario para la futura adjudicación, desde los requisitos para 
poder  inscribirse,  la  solicitud,  la  documentación  a  presentar,  el  procedimiento  de  inscripción,  la 
vigencia del registro, el sistema de selección de los adjudicatarios el procedimiento para adjudicar, la 
duración de los contratos, el precio, todo lo que hemos considerado indispensable para el correcto 
funcionamiento y puesta en marcha de esta prueba piloto. Este reglamento también ha sido fruto del  
trabajo  técnico  de  diferentes  áreas  del  ayuntamiento  y  hemos  intentado  recoger  las  diferentes  
aportaciones de todos los grupos municipales para tener un documento lo más consensuado posible e 
intentando recoger todas las diferentes casuísticas, sin olvidar la idea inicial del proyecto, una vivienda 
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adaptada para personas mayores con problemas de movilidad y que su vivienda tenga el ascensor 
que pare entre planta, pero siempre recogiendo otras posibilidades que no nos cierren la selección en 
caso de tener otros demandantes. Creo que en este caso también hemos hecho un buen trabajo entre 
todos y todas, y por eso también pido el voto afirmativo del resto de grupos. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Amalia Frutos, qui diu: «Gracias señora alcaldesa. 
C’s nos vamos a abstener, y os voy a decir por qué. Valoramos mucho el esfuerzo que habéis hecho 
por intentar dar una solución a la accesibilidad a las personas mayores. Hemos podido ver la vivienda  
y está bastante adaptada, pero no lo suficiente. Pensando en personas con movilidad reducida, las 
encimeras y el fregadero, creemos que deberían estar bastante más bajos, así una persona en silla de 
ruedas, no tendría la limitación a la hora de usarlas. Aunque también es verdad que no sabemos qué 
clase de inquilino vamos a tener  en estas  viviendas,  pero el  100% adaptada,  sería  lo suyo.  Hay 
estudios recientes, que nos dicen que la gran mayoría de las personas mayores, quieren seguir en su 
casa, como es lógico en cierto punto. Viven en su entorno, están cerca de sus vecinos, que en muchas 
ocasiones,  acaban siendo  su mayor  compañía.  Por  eso,  nosotros  pensamos  que  deberíamos de 
buscar la manera de poder adaptar la accesibilidad a los edificios con el ascensor entre plantas, para 
que  nuestros  mayores  no  se  vean  en  la  obligación  de  salir  de  su  casa.  Ya  que  vemos  que  la 
preocupación por la movilidad y la accesibilidad hacia las personas mayores del municipio, estaría bien 
que  también  miráramos  en  otros  aspectos,  no  solo  en  la  vivienda.  Esta  gente  sale  a  la  calle. 
Últimamente en los parques que hemos hecho, la mayoría de los nuevos no pueden acceder. No es 
que vayan a columpiarse los abuelos, pero pueden acompañar a sus nietos, y todo el que vaya en un  
tacatá o en una silla de ruedas, en estos parques, va a ser imposible. Igualmente, agradecemos el  
esfuerzo”.

La  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  a  la  senyora  Nerea  García,  qui  diu:  «Gràcies.  Bueno,  a 
nosaltres el projecte ens agrada bastant i creiem que és molt positiu per persones grans que ho puguin  
necessitar.  Volem  agrair  que  s’hagin  recollit  les  nostres  aportacions  al  reglament.  Esperem  que 
continuem treballant per altres coses en aquesta via de consensuar coses. I també el que si que volem 
dir és que esperem que aquest projecte tingui una continuïtat i que es pugui obrir a altres col·lectius,  
com per exemple, persones amb mobilitat reduïda, però que no tenen per què ser persones grans, que  
també tenim persones joves en aquesta situació, que pot ser doncs es volen emancipar i seria també 
una bona oportunitat, i per això nosaltres si que votarem a favor. Gràcies».

S’aprova amb 14 vots a favor (9 PSC, 4 TFB i 1 ERC) i 2 abstencions (C’s), s’aprova el següent acord:

I. Identificació de l’expedient 

Expedient número: 4256/2019, relatiu al Reglament del Registre de sol·licitants d’habitatge Adaptat de 
lloguer a per a persones grans.

II. Relació de Fets 

L’ajuntament té com a una de les seves prioritats dur a terme actuacions que afavoreixin el benestar  
social de la gent gran del municipi, així com prevenir situacions de risc i aïllament social, en especial 
de les persones grans en situació més vulnerable.

 

L’augment de l’esperança de vida i l’increment progressiu de la població major de 65 anys al municipi 
està posant de manifest la necessitat d’adaptar els entorns físics per la gent gran amb problemes de 
mobilitat i accessibilitat per tal d’afavorir el seu benestar i prevenir situacions d’aïllament social.
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En  el  cas  de  Badia  del  Vallès,  destaca  la  problemàtica  originada  pels  blocs  amb  ascensors  
d’entre-planta,  els  quals  limiten  les  activitats  quotidianes  i  condicionen  la  qualitat  de  vida  de  les 
persones  amb  mobilitat  reduïda.  L’aïllament  físic  que  implica  la  impossibilitat  de  sortir  al  carrer  
representa  un  factor  de risc  per  la  salut,  restringeix  les  capacitats  de sociabilitat  de la  persona i  
contribueix al seu aïllament social.

 

Atesa la importància de prioritzar accions que permetin afavorir l’habitatge adaptat per a la gent gran  
amb mobilitat reduïda per garantir el seu benestar i integració social.

 

Tenint en compte la necessitat de fomentar el lloguer d’habitatge al municipi.

 

Atès que l’ajuntament ha previst una sèrie d’intervencions per tal de reconvertir espais de titularitat  
pública en habitatges de lloguer adaptat adreçat al col·lectiu de la gent gran.

 

Atès que és necessari comptar amb un registre per la gestió integral del parc d'habitatges de lloguer 
destinats a la gent gran amb limitacions de mobilitat.

 

Atès l’informe tècnic emès per la Responsable de l’Oficina Tècnica de Serveis Socials, Gent Gran i  
Feminismes.

 

III. Fonaments de dret

L'art. 4 de la Llei 18/2007, de 28 de desembre, del dret a l'habitatge, en línia amb el pronunciament del 
Parlament  Europeu,  va establir  com a servei  d'interès  general  la  provisió d'habitatges  destinats  a 
polítiques  socials,  definint  com  a  tals  les  que  en  la  pròpia  Llei  es  defineixen  com  destinades  a 
polítiques socials, i en les seves *arts. 2.f) i 46.1 va establir com a objectiu l'establiment de mesures 
d'acció  positiva  a  favor  de  col·lectius  vulnerables,  per  a  aconseguir  l'eradicació  de  qualsevol 
discriminació en l'exercici  del  dret  a l'habitatge.  A aquest  efecte,  va introduir  en el  nostre dret  els 
conceptes  d'habitatges  d'inserció  i  habitatges  dotacionals  públics,  que  són  al  seu  torn  modalitats 
específiques  del  concepte més ampli  d'habitatges  socials,  com les  que es  recullen en el  present  
reglament.

 

Així mateix, l'art. 8 de la mateixa Llei va reservar per als ens locals, sota el principi d'autonomia de 
gestió, l'exercici de les seves competències d'habitatge i la potestat de promoure, establir i gestionar  
polítiques pròpies d'habitatge. 

 

En relació amb aquestes competències en l'àmbit de l'habitatge social, els *arts. 3, 4 i 7 de la Llei  
12/2007, d'11 d'octubre, de Serveis Socials, fixen els principis, objectius i situacions als quals ha de 
subjectar-se la cobertura dels serveis socials que gestiona l'Ajuntament. 

 

De la relació entre les competències locals en matèria d'habitatge social i els principis que regeixen 
l'actuació  del  sistema públic  de serveis  socials  en  l'àmbit  de Badia  del  Vallès,  resulta  el  present  
Reglament, que ha adaptat les normes recollides en el Decret 106/2009, de 19 de maig pel qual es 
regula el Registre de Sol·licitants d'Habitatges amb Protecció Oficial de Catalunya a les particularitats 
de l'oferta d'habitatge social en el municipi.
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Per tot això, s'acorda:

 

Primer.- Aprovar el Reglament municipal del Registre de sol·licitants d’habitatge adaptat de lloguer per 
a persones grans. 

 

Segon.- Aprovar el model de sol·licitud de sol·licitants d’habitatge adaptat de lloguer per a persones 
grans. 

 

Tercer.- Publicar el Reglament municipal de sol·licitants d’habitatge adaptat de lloguer per a persones 
grans en el Butlletí Oficial de la Província de Barcelona.

 

 

Aprovació del Pla d'actuació Municipal (Expedient 81/2020)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 9, En contra: 4, Abstencions: 3, Absents: 
1

La Secretària llegeix l’acord.

Seguidament, la senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Rafa Moya, qui diu: «Gracias alcaldesa. 
Como portavoz del grupo municipal socialista, explicar que traemos a aprobación el Plan de acción 
municipal.  Es  un  plan  que  recoge  nuestro  programa  de  gobierno  en  el  cual  hemos  incorporado 
diferentes aportaciones de diferentes colectivos, con el objetivo de tener un plan de acción municipal. 
Esta será nuestra hoja de ruta para la legislatura y procederemos hoy a su aprobación, para que de 
esta manera también se visibilice y en aras de la transparencia, para dar a conocer a la ciudadanía  
este Plan de acción municipal. Dotaremos próximamente a nuestra web de un aplicativo donde se 
pueda ir consultando la evolución y aplicación de nuestro plan de acción municipal en las diferentes 
áreas correspondientes”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Amalia Frutos, qui diu: “Nosotros en este punto 
nos abstendremos. Entendemos que es el plan de gobierno del Partido Socialista, es normal que lo 
defendáis. Me ha llamado la atención, bueno, es muy extenso y al final he conseguido leerlo todo. Si 
se hiciera todo, vamos, nosotros encantados, vivimos en el barrio y esto es como la carta de los Reyes 
Magos y has sido muy bueno y te lo traen todo, pero somos realistas. En este punto del URBACT, me 
ha llamado la atención que se va a poner en práctica la fase 1. Me gustaría saber cuál es, porque 
acabó URBACT y ahí se quedó, no sabemos más de él. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Nerea García, qui diu: “Gràcies. Bueno, com bé  
poden  suposar,  des  de  TFB  no  donarem  suport  a  aquest  Pla  d’acció  municipal,  i  ho  farem  no  
basant-nos  només  en  el  que  diu  que  podríem compartir  en  un  bon  percentatge  dels  objectius  i 
propostes, si no en la sospita de no ser efectius com a govern per dur-los a terme, i com exemple, 
prendrem  les  accions  proposades  al  PAM  2015-2019,  on  una  àmplia  majoria  de  les  accions 
proposades ni s’han iniciat, o han quedat arraconades a la seva agenda política i és per això que es 
temem que el PAM presentat pel 2019-2023, seguirà la mateixa sort. Com bé deia el PAM 2015-2019,  
la priorització de la despesa social serà una necessitat per a aquest mandat. L’aprovació d’un sistema 
de  finançament  definitiu  i  estable  per  Badia  del  Vallès  i  la  participació  i  coresponsabilitat  de  la  
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ciutadania en la presa de decisions que defensi la transparència i la regeneració democràtica i que  
treballi pel progrès i la inclusió social. Dels tres grans objectius, només podem considerar que el primer 
es va dur a terme, però no amb els resultats esperats, ja que les taxes de pobresa, atur, pobresa 
energètica,  necessitat  d’ajudes,  no ha minvat  al  municipi,  al  contrari,  durant  el  mandat  passat  ha 
crescut de manera substancial. La crisi econòmica ha deixat una llarga cua de necessitats que els 
ajuntaments han hagut de suportar quasi en solitari, i el nostre, també. Han augmentat els recursos,  
però no els resultats d’aconseguir  l’empoderament de la ciutadania respecte els serveis socials. A 
Badia, hem continuat amb uns serveis socials més adreçats al paternalisme, que a la recerca d’aquest  
empoderament. Els resultats son ben palesos, amb usuaris i usuàries dels nostres Serveis Socials, 
que  ja  fa  molts  anys  que  en  formen part.  A la  resta  de  grans  objectius  dels  dos  (.......),  va  ser  
desenvolupat amb prou fermesa i decisió. El resultat és que no son cap realitat. Tanmateix ni es veuen 
en un proper horitzó. Una nova llei de finançament i la millora de la participació i la coresponsabilitat de  
la ciutadania, son avui tan o més lluny, que a l’inici del 2015. Si bé al 2015 van definir el Pla d’acció  
municipal  com un pla  operatiu  i  orientat  a  l’acció,  és  a  dir,  es  tradueix  en  objectius  i  actuacions 
concretes, esdevenint el full  de ruta que regirà l’acció del govern. És un document viu que permet 
introduir modificacions per adaptar les actuacions a les necessitats concretes que es detectin en el  
moment de la implantació. És un document orientat a obtenir el major consens polític i ciutadà, permet 
introduir modificacions per adaptar les actuacions a totes aquelles propostes i iniciatives que resultin 
dels òrgans de participació ciutadana existents. És un document avaluable. Durant el primer trimestre 
de cada any, a partir de 2017, bueno, 2019, l’equip de govern elaborarà un informe d’avaluació de 
l’estat de compliment del Pla d’acció municipal. Nosaltres veiem que cap d’aquestes característiques  
es va complir en la seva implementació i que les seves actuacions no dutes a terme, millor no fem un 
llistat perquè faríem que aquest ple fos massa llarg i avorriríem encara més a la ciutadania que ens 
pugui estar escoltant, i bueno, tenim molts exemples d’aquest Pla d’acció de la legislatura passada que 
no s’han implementat i per aquest motiu i la manca de confiança en aquesta acció de govern per dur-lo  
a terme, no donarem suport al Pla d’acció municipal del 2019-2023. Gràcies».

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Roberto Castillo, qui diu: «Moltes gràcies senyora 
alcaldessa.  Después de leer  atentamente el  Plan de actuación municipal,  tengo que decir  que os  
compro gran parte de su contenido, ya que la  mayoría de sus puntos me gustan, y otros no tanto. De 
hecho considero que es, de momento, un plan bastante ambicioso y en su mayoría un buen plan para 
nuestra ciudad, pero no deja de ser toda una declaración de buenas intenciones y poco más. Y me 
explico.  En primer  lugar,  lleváis  décadas gobernando,  y  en este tiempo,  ya podríais  haber  hecho 
efectivo parte de este plan, que seguro es igual o similar al de la legislatura anterior. Y esto es así,  
porque lleváis cada legislatura prometiendo y promoviendo una ciudad de ensueño que de momento 
no es tal, y que por desgracia, está muy lejos de serlo. Buenas intenciones tenemos todos, otra cosa  
es plasmar esas intenciones en hechos tangibles, algo que de momento no está sucediendo, solo hay 
que mirar a nuestro alrededor y ver como están la mayoría de nuestros  edificios e infraestructuras. En 
segundo  lugar,  todo  el  plan  está  sujeto  a  la  adquisición  de  subvenciones,  dada  la  naturaleza 
económica de nuestra ciudad. Si no hay subvenciones no hay plan. Por fortuna, la Diputación y el Área  
Metropolitana  tiene  montones  de  ellas.  Otra  cosa  son  los  proyectos  o  trabajos  a  realizar  para 
conseguirlas. Lo que nos lleva a que el actual equipo de gobierno va a tener que hacer un trabajo  
brutal en la adquisición de subvenciones de todo tipo para nuestra ciudad, siempre y cuando quieran 
hacer realidad este plan de actuación municipal o por lo menos, gran parte de él. Y finalizo. A pesar de 
que gran parte de este plan me gusta,  hay algunos puntos que no,  y  es por  estos motivos que 
Esquerra Republicana se abstendrá. Muchas gracias”.

La senyora alcaldessa diu: “Gracias. Bueno, yo por complementar las palabras de mi compañero, y  
ahora pasaré a contestar al resto de grupos, deciros que este plan de mandato tenía un principal  
compromiso, y es con el que nos presentamos a las elecciones municipales, que era sentar las bases  
del futuro de Badia y garantizar que Badia sea una ciudad con los servicios y equipamientos públicos 
necesarios, para que todas las personas puedan vivir con dignidad y puedan construirse libremente un 
proyecto de vida. Hemos planificado un montón de cosas. Nosotros creemos, parafraseando a un 
compañero en una reunión de ayer, que la política es el arte de lo posible. Y eso es lo que nos mueve.  
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Es cierto que es un plan de mandato ambicioso, pero quien no tiene ambición y quien no piensa en 
grande, no consigue lo pequeño. Si nosotros no tuviéramos una mirada a largo plazo y nosotros no 
supiéramos que hacer con esta ciudad, por mucho que nos cueste, y no se pueda hacer todo en una  
legislatura, y tengamos que dedicar muchos años de nuestra vida a conseguirlo, lo más importante es  
tener el objetivo, y el objetivo es este. Nosotros hemos agrupado este plan de mandato en cuatro 
objetivos ambiciosos, que son, que Badia se convierta en una ciudad defensora de la democracia, del  
buen gobierno,  de la transparencia y de la participación ciudadana. Es cierto que estamos en un 
contexto cambiante, en el que existen multitud de retos, y uno de ellos, es el aumento del contacto con 
la  ciudadanía,  la  potenciación  de  la  proximidad,  establecer  nuevos  canales  de  información  y 
comunicación, la necesidad de mejorar los sistemas de información sobre la base tecnológica, eliminar 
retos de obstáculos administrativos que dificultan la promoción económica, exigencias de una mayor 
participación  por  parte  de  la  ciudadanía.  Y  estos  parámetros  tradicionales  de  la  actividad  de  la  
administración,  que  han  resultado  insuficientes  y  obsoletos,  requieren  una  mayor  implicación  y 
corresponsabilidad, tanto de la ciudadanía, como de las entidades, como de las empresas y cómo no, 
desde  el  sector  público.  Este  modelo  de  gobernanza,  que  inspiró  el  mandato  pasado,  seguirá 
inspirándonos durante este mandato. Y yo creo que de todo lo que he dicho, hay muchas de estas 
medidas  que  se  pueden  ver  materializadas  en  una  mejor  herramientas  de  información,  en  una 
comunicación  bidireccional  con  la  ciudadanía,  todo,  evidentemente,  se  puede  mejorar.  Nosotros 
queremos una Badia feminista, inclusiva y educadora, comprometida con la igualdad y el bienestar de 
las personas. Queremos que sea una ciudad que luche contra la intolerancia, las discriminaciones y 
contra las violencias. Todas. Las machistas, las xenófobas y las LGTBIfóbicas. Es el momento de los  
valores  que siempre nos  han definido de solidaridad,  justicia  social,  igualdad de oportunidades  y 
sostenibilidad. Nosotros trabajamos las políticas de atención a las personas poniendo rostro a cada 
una de las personas que viven en nuestra ciudad, porque ponerle rostro a la (……) de la gente es dar  
respuestas a la realidad social, política y económica actual, en la que han emergido problemas desde 
una nueva perspectiva y problemas a los que es verdad que no es fácil dar respuesta, pero sí que las  
tenemos que buscar de manera coherente y consensuada. Por eso trabajaremos por un modelo de 
ciudad donde cada persona y en cada momento de su vida tenga la oportunidad de decidir su proyecto  
vital. Queremos una ciudad sostenible y segura para vivir y para convivir. Queremos una ciudad que 
tenga todas las oportunidades para desarrollar su futuro y esto lo enlazo y paso a contestar a todo lo 
que se ha manifestado. Yo no puedo estar de acuerdo en las afirmaciones que se han vertido con el  
voto  contrari i preventiu de TFB, ja estem una mica acostumats. Nosaltres ens vam presentar a les 
eleccions municipals amb un llistat, nosaltres si que vam fer aquest llistat, amb un balance de gestión, 
en el que vam poder concórrer i explicar a la ciutadania tots els compromisos que havíem agafat en el  
passat mandat i tots els que havíem complert. És veritat que hi han objectius molt ambiciosos, que no 
es poden aconseguir en una única legislatura i molts d’ells no depenen només de nosaltres, l’exemple 
del finançament és un exemple, però ho vam aconseguir una vegada i ho podem aconseguir una altra 
vegada.  Evidentment  tema  del  finançament  necessitem  un  interlocutor  que  vulgui  parlar  del 
finançament de Badia i de tots és coneguts l’etapa d’inestabilitat política que hem viscut en aquest país  
els darrers anys, com per plantejar o atribuir exclusivament a aquest equip de govern el fet de no haver 
pogut negociar una llei de finançament, però bueno, ja estem acostumats a què aquest sigui l’exemple 
d’allò  que  no  hem  aconseguit  i  no  posar  l’exemple  d’allò  que  si  que  hem aconseguit.  Quan  ha 
comentat  que  tenen  dades,  jo  no  sé  en  quines  dades  es  basen  per  determinar  que  les  dades  
socioeconòmiques de Badia han empitjorat en els darrers 4 anys, perquè aquestes dades no estan 
contrastades,  i  si  tenen  dades  objectivables  que  ens  les  fessin  arribar,  perquè  les  paraules  son 
paraules i jo crec que les paraules s’han de sustentar amb dades, perquè les dades son objectives, no  
son interpretables. El que vostès diuen és una interpretació seva de les dades. Evidentment Badia 
encara té molts de problemes, però no és cert la dada i aquesta afirmació que ha fet, que en 4 anys, 
les dades de Badia son  pitjors que fa 4 anys. Això no és veritat. I si tenen dades, pues que les posin a 
la palestra i facin tots els llistats que considerin oportuns, perquè a nosaltres no ens avorreix. Des de la  
perspectiva de que comentava el senyor Roberto Castillo que nosaltres portem décadas gobernando, 
sí, es evidente que Badia ha sufrido muchas transformaciones en los últimos años. No todo lo hemos 
hecho tan mal. Hay cosas que no hemos hecho, pero hay muchísimas otras cosas que sí que hemos 
hecho. De la misma manera que yo creo que no es justo atribuirnos la única responsabilidad del 
crecimiento o del no crecimiento o del impacto de la crisis económica y de otra serie de cosas que nos  
atribuyen, como puede ser temas que tienen más que ver con la macroeconomía, que no con las 
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decisiones  puramente  municipales,  tampoco  sería  justo  atribuirnos  todo  este  proceso  de 
transformación,  porque  ha  sido  un  proceso  de  transformación  consensuado  y  colectivo.  Yo  llevo 
muchos años en este ayuntamiento y he vivido etapas, en las que el consenso político, de muchas 
fuerzas políticas diferentes en esta casa, fueron las que hicieron crecer Badia. Yo añoro esa etapa, en 
la que fuerzas políticas tan diferentes como Convergencia e Iniciativa, eran capaces de ponerse de 
acuerdo con el PSC, en todo aquello que era bueno para Badia, incluso el PP. Yo recuerdo aquella  
etapa, en la que también teníamos mayoría absoluta, pero este tipo de cosas las consensuábamos. Es  
voluntad de este equipo de gobierno trabajar en la misma línea, intentar consensuar todo aquello que 
sea bueno para nuestra ciudad y compartir los progresos que esta comunidad ha vivido, que no son 
solo atribuibles a las decisiones del  equipo de gobierno, si no que han sido fruto del  trabajo y el 
esfuerzo de todas las personas que han construido Badia, que la construyeron en la mancomunidad, 
que la  construyeron para  llegar  a  ser  Badia  una  ciudad  independiente,  y  espero  que  lo  sea,  en 
construir la Badia del futuro. Y lo ligo con el URBACT. La primera fase del URBACT, estableció un plan 
de acción, un plan de acción que lo tenemos recogido y parametrizado. Ese plan de acción, es el 
compromiso y es la hoja de ruta de este mandato a la hora de hacer cualquier proyecto de urbanismo 
en la vía pública, es decir, si nosotros nos hemos planteado una ciudad en la que reducir la presencia 
del coche, nuestros esfuerzos serán en reducir la presencia del coche. Si nosotros hemos planteado 
que Badia sea una ciudad conectada con el entorno y hemos proyectado una pasarela de conexión 
con la Universidad Autónoma, todas nuestras negociaciones políticas con el Gobierno de España, van 
a ir en esa línea, en pedir los recursos necesarios para poder tener esa pasarela. Y con eso todo un 
sinfín de acciones recogidas en el plan de acción que aprobamos en el URBACT. Con eso no es con lo  
que nos referíamos en la fase primera. Ahora nos queda la segunda fase, que es la que tiene que ver 
con las edificaciones y entonces también recogeremos un plan de acción, y lo ligo otra vez con lo que 
ha comentado el señor Roberto Castillo, es verdad, Badia es un municipio que no tiene recursos, pero  
si no tienes plan, si no sabes para qué, no sabes qué subvenciones tienes que pedir, ni sabes qué 
puertas tienes que picar. Es al revés. No es que sin subvenciones, no hay plan. Es que sin plan, no  
hay subvenciones. Yo creo que lo más importante es saber hacia dónde uno quiere ir, para ir a picar a 
cada una de las puertas. Y pongo un ejemplo. El URBACT no cayó llovido del cielo. El URBACT es  
fruto de la decisión política de este equipo de gobierno de trabajar una transformación urbana integral 
en el  parque de viviendas de Badia.  Con esa  transformación urbana integral,  que  tiene  que  ver  
también con el tema de la accesibilidad y el tema de los ascensores entre planta, con ese plan de 
transformación urbana, y con otro proyecto que se llama Badia Nzeb, fuimos al Área Metropolitana y 
les  explicamos  este  plan,  y  les  dijimos,  nosotros  queremos  que  Badia  sea  un  municipio  libre  de 
emisiones contaminantes y queremos que sea un municipio con un parque de viviendas renovado, 
porque resolverá muchos problemas derivados con la vivienda. Uno de ellos también es el tema de la 
financiación, pero es que otro es el tema de la regeneración social. Y con ese plan, fuimos al Área 
Metropolitana. Y el Área Metropolitana, cuando vio que Badia estaba preparada para trabajar en un 
proyecto URBACT, nos escogió para hacer ese proyecto europeo. Entonces, de ahí la importancia de 
tener clara cuál es la idea o cuál es nuestra idea de la ciudad del futuro. Yo no sé si lo conseguiremos  
en 4 años, es muy probable que no, en 4 años no conseguiremos que Badia sea una ciudad 100% 
libre de amianto, pero con eso qué hemos conseguido? Ponerlo en la agenda política, en la agenda 
política no solo municipal, si no en la agenda política de todos los grupos municipales, que sé que nos 
estáis ayudando en este tema, y en la agenda política del  Parlament y en la agenda política del 
Congreso de los Diputados. Yo creo que esa es nuestra misión, saber qué modelo de ciudad es la que  
queremos y primero, en lo que sí que está en nuestras manos, que es el microurbanismo, que son las  
políticas de acompanyament a las familias, que son las políticas de soporte a la educación, en eso, 
tener resultados y tener un impacto inmediato. Y en aquello que tiene que ver con una planificación 
urbanística que va más allá de las decisiones municipales, o con temas de promoción económica y  
creación de ocupación,  que van más allá de las  políticas  municipales,  ahí  estaremos.  Estaremos 
reclamando al SOC que de una vez por todas haga unos planes de ocupación con niveles de inserción 
laboral, no como los que está haciendo ahora, que no sirven para absolutamente nada. Iremos al resto 
de administraciones a pedir la complicidad necesaria para que se responsabilicen, la administración 
que tiene la competencia que es Habitatge, esta Generalitat que lleva 8 años viviendo de espaldas a  
Badia del Vallés, se haga corresponsable de los problemas que tiene Badia. Y en eso, yo espero señor  
Roberto Castillo tenerle de nuestro lado para ir a reclamar, no sabemos quién será el próximo gobierno 
porque creo que estamos ahora mismo en un contexto de no sabemos bien, bien, bien, qué, porque se 
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convocarán elecciones, pero no sabemos cuándo, a este gobierno y a los próximos, yo sí que creo que 
tenemos que ir todos de la mano, para exigir a cada uno de los gobiernos la implicación en lo que 
corresponde. Y ahora nosotros iremos al  Gobierno de España a exigir  y a pedir  que se tenga en 
cuenta cuáles son las necesidades específicas de Badia, a pedir un plan de barrios específico para  
Badia, a exigir que se incorporen los indicadores socioeconómicos necesarios, para que cuando llegue 
el reparto de las subvenciones, se repartan de otra manera. Y en eso interpelo también a la Diputación  
de Barcelona y en eso estamos trabajando. Yo creo que los indicadores de reparto de subvenciones 
también creo que es algo que tenemos que poner en (……) política, ayuntamientos que tienen las 
necesidades  que tenemos  nosotros,  pero  para  eso,  es  superfundamental  conocer  cuáles  son las 
necesidades del territorio. Y sobre todo tener claro qué modelo de ciudad es el que queremos mañana.  
Si queremos un modelo de ciudad sostenible, verde, feminista, un modelo de ciudad abierto al futuro,  
un  modelo  de  ciudad  que  esté  conectada  con  la  universidad.  Un  ejemplo,  nosotros  queríamos 
firmemente que Badia  fuera ciudad universitaria.  Hemos tenido 60 alumnos de la  Universidad de 
Arquitectura, haciendo un proyecto de grado en Badia. Eso es acercar Badia a la universidad también 
y al mundo del conocimiento. Por tanto, yo creo que, bajo mi punto de vista, obviamente, los demás 
pensaréis lo contrario, creo que los hechos nos avalan, todo lo que estamos recogiendo es fruto de 
mucho  trabajo  sembrado,  en  el  anterior  mandato  y  en  el  anterior,  y  en  las  personas  que  nos 
precedieron y yo creo que tenemos todos que trabajar con esa mirada a largo plazo y sí, ambiciosa, 
porque yo y todos mis compañeros y compañeras del equipo de gobierno no nos vamos a conformar 
con la frase como no puede ser de otra manera, todo siempre puede ser de otra manera y si uno no 
piensa en cómo puede ser de otra manera, no podrá luchar para que sean las cosas de otra manera. Y 
sí, somos ambiciosos y seguiremos siendo ambiciosos porque no nos vamos a conformar con una 
mirada reduccionista de una ciudad que sí, tiene muchas dificultades, tiene muchos problemas y no 
tiene capacidad económica, pero lo que sí que tiene son ideas, y tiene un proyecto de futuro y es el  
que presentamos a aprobación en este pleno municipal. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Amalia Frutos, qui diu: “Gracias señora alcaldesa. 
Voy a hablar un poco del URBACT. Estuve en el URBACT antes de estar metida en política. Podía 
haber sido algo muy importante,  pero en vez de coger el  tema de viviendas,  se miró el  tema de 
conexión con demás ciudades, como la pasarela. Que está muy bien, que lo veo estupendo que nos 
hagan una pasarela o dos, pero creo que entre todos, nos equivocamos. Creo que la vivienda era lo 
más importante. Tener el sello URBACT con los problemas que tenemos en vivienda, en amianto y  
accesibilidad, creo, desde mi humilde punto de vista, que hubiera sido muy importante. Gracias”.

La senyora alcaldessa diu: “Yo creo que el tema de vivienda no se ha excluido en ningún caso de la 
planificación estratégica de esta ciudad. Todo lo contrario, yo creo que ha sido el primer tema principal  
que se ha llevado a cabo desde hace mucho tiempo y yo creo que con el URBACT no nos hemos 
equivocado. Yo creo que con el URBACT hemos dado un paso más allá. El tema de vivienda o todo el 
tema de planificación de la regeneración del parque de viviendas, lo tenemos trabajado desde hace 
mucho tiempo. Cuando yo hablaba del tema de las edificaciones, no es desde una perspectiva de 
rehabilitación, si no es un tema de diseño. Es decir, de qué manera podemos modificar el diseño de 
nuestra ciudad desde una perspectiva de edificaciones, igual que hemos hecho con el espacio público.  
Por ejemplo, pongo un ejemplo. Cómo podemos aprovechar las traseras o parte del espacio público 
que no tiene utilidad pública, porque no tiene conectividad, igual que ahora en este momento hemos 
visto o diseñado qué parte del  espacio público tiene una utilidad pública y qué utilidad le damos,  
aquellos en los que no tiene utilidad pública, qué tipo de edificaciones podemos incorporar, desde una  
perspectiva comercial y desde una perspectiva de habitatge, no desde la perspectiva de rehabilitación 
del parque de viviendas ni de retirada del amianto, porque en esto estamos trabajando en paralelo,  
hay  un  proyecto  de  rehabilitación  del  parque  de  viviendas  y  con  el  tema  del  amianto  estamos 
trabajando el  plan de retirada que ya está yo creo que en una fase bastante avanzada, de hecho 
hemos conseguido con todo lo que hemos estado trabajando interpelar a la Generalitat de Catalunya y 
que cruce y sea cómplice con nosotros de cruzar los datos de las ITES con los datos del mapa del  
amianto  para comenzar  a  hacer  una  planificación  de inversiones  en rehabilitación y  en  clave  de 
eficiencia energética. Por tanto yo creo que no hemos perdido una oportunidad, yo creo que hemos 
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conseguido tener un valor  añadido a todos aquellos proyectos que ya teníamos en marcha como 
ciudad. Es mi punto de vista. Yo creo que hemos incorporado y creo que le hemos dado un valor  
añadido que no tenían todos los proyectos y les hemos dado un lligam, yo creo que los hemos podido 
ligar todos y darles un sentido y una continuidad y una coherencia desde una perspectiva de modelo  
de ciudad, pero bueno, es mi opinión respecto a la suya, obviamente”.

S’aprova amb 9 vots a favor (PSC), 3 abstencions (2 C’s i 1 ERC) i 4 vots en contra (TFB), el següent 
acord:

I. Identificació de l’expedient

Expedient número 81/2020, relatiu a l’aprovació del Pla d’Actuació Municipal 2019-2023.

 

II. Relació de Fets

El Pla d'Actuació Municipal  (PAM) és l'eina de planificació de l'activitat municipal durant el  mandat 
2019-2023,  i  recull  els  principals  objectius  polítics  que donen resposta  a  les  prioritats  del  govern 
municipal i les línies d’actuació per a assolir-los, considerant tots els recursos que la corporació té al 
seu abast. 

 

Aquest  document  l’ha  dissenyat  l’equip  de  govern  i  recull  el  programa  electoral  del  partit  dels 
socialistes de Badia del Vallès amb el qual va concórrer a les eleccions municipals i amb el que va ser  
la llista més votada així com també les propostes sorgides al si de les reunions celebrades amb la  
ciutadania als diferents espais de participació ciutadana del municipi.

 

També s’ha enviat a la resta de grups municipals per tal que realitzin les aportacions que creguin 
adients. 

 

El PAM no pretén ser un instrument rígid i estàtic. És un document viu que haurà d’adaptar-se a les  
conjuntures que es puguin presentar i donar solucions a les diferents problemàtiques que puguin sorgir  
en el si dels òrgans de participació ciutadana existents i aquells que es creïn al llarg de la legislatura. 

 

El PAM aspira a ser un instrument de transparència de planificació de la gestió del govern municipal i  
reafirma la voluntat de l’equip de govern per consolidar i seguir aprofundint en polítiques públiques 
transparents, que millorin la qualitat dels serveis públics.  

III. Fonaments de dret

Primer.- D’acord amb el que disposa l’article 6.2 de la Ley 19/2013 de Transparencia, acceso a la  
información  pública  y  buen  gobierno  i  l’article  8.1  i)  de  la  Llei  19/2014  de  29  de  desembre,  de  
Transparència, accés a la informació pública i bon govern.

Per tot això, 

S’ACORDA

Primer.- Aprovar el Pla d’Actuació Municipal, d’acord  amb el document que forma part de l’expedient.
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Segon.-  Sotmetre  el  PAM a consideració  de tots  els  veïns  i  veïnes  a  través  de la  pàgina  web i  
mitjançant una presentació pública per afavorir la participació i garantir que tothom pugui realitzar les 
aportacions que cregui oportunes.

Aprovació modificació puntual del Pla General Metropolità (Expedient 1026/2019)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 9, En contra: 0, Abstencions: 7, Absents: 
1

La Secretària llegeix l’acord.

A continuació la senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Rafa Moya, qui diu: «Gracias alcaldesa. 
Traemos  hoy  a  aprobación  la  modificación  puntual  del  Plan  general  metropolitano  relativo  a  la 
volumetría de la parcela de la vivienda dotacional de la calle Zaragoza. El objetivo de esta modificación 
es la reordenación de la volumetría prevista en esta parcela, donde se cambia la ubicación y la altura  
dentro de la parcela de la ubicación de las futuras viviendas, haciendo un edificio o proyectando un 
edificio mejor orientado y con más altura, para que resulte un edificio más eficiente energéticamente, 
desplazándolo de las zonas de sombra y cambiando la orientación para que disfruten los futuros 
vecinos  de más  horas  de  luz  solar.  Pasamos  de un  edificio  de  planta  baja+4  a  planta  baja+7  y 
destinando los metros cuadrados disponibles en el planeamiento vigente de uso comercial a metros 
cuadrados de alojamiento dotacional público. Estamos en el segundo paso de la aprobación de la 
modificación, casi en el último pleno de la legislatura anterior hicimos la aprobación inicial, que dio 
lugar  al  inicio  del  expediente  y  desde  ese  momento  se  dio  traslado  a  información  publica  y 
simultáneamente  a  esta  información  se  han  hecho  las  consultas  a  las  administraciones  publicas 
afectadas, en este caso sobre todo era necesario el visto bueno de la Dirección General de Aviación 
Civil que emitió informe favorable, y al público interesado, asociaciones de vecinos, y en este punto no  
se han recibido alegaciones durante este periodo, por lo que hoy proponemos aprobar la modificación 
provisional para, una vez aprobado, elevar el expediente a la Comisión Territorial de Urbanismo, con el  
objetivo de que resuelva para la  próxima aprobación definitiva.  Es  por  esto  que pedimos el  voto 
afirmativo a esta modificación con el objetivo final que en el plazo de unos pocos años dotar a nuestra  
ciudad de una posibilidad de viviendas de alquiler de la que tanta demanda hay. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Ana Luque, qui diu: “Gràcies senyora alcaldessa. 
Somos conscientes de que en Badia son necesarias nuevas modalidades de pisos y de viviendas que  
den más oportunidad de crecimiento al municipio y sobre todo a su gente. En Badia muchas personas 
que quisieran alquilar se encuentran con muchas dificultades y una oferta escasa, por eso creemos 
que  esta  puede  ser  una  buena  oportunidad.  Aún  así,  nos  abstendremos  ya  que  no  tenemos 
conocimiento de cuántos pisos vacíos hay concretamente en Badia y nos gustaría que se realizase un 
estudio, así sabríamos cuántos pisos vacíos hay para que se puedan revisar y se pueda realizar algún 
proyecto destinado a su uso,  como por ejemplo, proyectos de pisos compartidos,  alguno de ellos  
podría realizarse con estudiantes de la UAB y personas mayores de Badia, habíamos hablado de este 
tema alguna vez, compartir, gent gran amb estudiants, de manera que una persona joven conviviese 
con una persona mayor. En TFB creemos que la solución de Badia para tener otro tipo de vivienda, no 
puede pasar solo por construir pisos, cuando tenemos algunos vacíos que se están echando a perder.  
Por  ello  instamos  al  equipo  de  gobierno  a  trabajar  también  en  esta  línea  y  buscar  alternativas  
diferentes a la construcción de pisos. Muchas gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Rafa Moya, qui diu: “Gracias alcaldesa. Con respecto 
al  tema del  registro de pisos vacíos,  en la anterior  legislatura, al  principio, se había pedido en la 
anterior, pero al final nos llegó en la pasada, un registro por parte de la Diputación que nos hizo de  
pisos  vacíos  y  en  aquel  momento  había  no  sé  si  era  entre  80  o  100  viviendas  que  a  ellos  les 
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registraban como vacías, pero a la hora material  de inspeccionar y de ir  a visitarlas, están todas 
ocupadas. Los datos que normalmente se pueden obtener a través de bancos o cruzando padrón con 
consumos de agua, nos daba información de que podía haber más viviendas vacías, pero a la hora de 
la verdad, a la práctica, pues a lo mejor no hay consumo de agua porque es que han quitado el  
contador o no hay consumo de luz porque la luz está enganchada y, a la práctica, son muy pocas las  
viviendas vacías.  Sí  que  nuestra  intención  era  tener  un  registro  bueno,  pues  para instar.  Sí  que 
tenemos aquí un volumen importante, yo creo que ahora a ver si en el ministerio nos escuchan un 
poco, que es todo el tema de viviendas de la Guardia Civil. Ahí si tenemos una oportunidad o de que 
esas viviendas las pongan en uso para la Guardia Civil o que las pongan en uso para la ciudad o que 
le den un uso porque sí que no se entiende que haya un volumen de viviendas ahí vacías. Gracias”.

S’aprova amb 9 vots a favor (PSC) i 7 abstencions (4 TFB, 2 C’s i 1 ERC), el següent acord:

I. Identificació de l’expedient

Expedient número: 1026/2019, relatiu a Planejament General (Modificació)

II. Relació de Fets
Primer. Que en sessió extraordinària del Ple de data 11 d’abril de 2019, amb l'assistència de tots els 
membres de la Corporació, entre altres es va adoptar l'Acord del tenor literal següent:

Primer. Aprovar inicialment el projecte de Modificació puntual del Pla General Metropolità en la 
parcel·la d'equipament comunitari d’allotjament dotacional públic situada al carrer Saragossa de Badia 
del Vallès en els termes que obren en l'expedient, en base a:

La necessitat de millorar les condicions d'assolellament i vistes de la parcel·la prevista per habitatges 
dotacionals  situats  al  carre  Saragossa  i  permetre  millorar  la  resposta  a  la  demanda  d’habitatges 
assequibles  de  lloguer  al  municipi,  es  planteja  l'oportunitat  i  la  conveniència  en  relació  amb  els 
interessos públics i privats concurrents, la necessitat de promoure la Modificació puntual Pla General  
Metropolità en la parcel·la d'equipament comunitari  d’allotjament dotacional  públic situada al  carrer 
Saragossa de Badia del Vallès, amb els següents objectius:

Adaptar el planejament vigent per tal que un solar (actualment no edificat) situat al carrer Saragossa 
s/n:

millori les condicions d’assolellament i de vistes, augmentant l’alçada reguladora permesa, de PB+4 a 
PB+7, sense augmentar l’edificabilitat ni densitat i modificant la separació de 3metres al carrer i a la 
zona verda per optimitzar la ubicació de l’edificació aconseguint la millora de l’assolellament.

Destinar  els  metres  quadrats  disponibles  al  planejament  vigent  en  planta  baixa  d’ús  comercial,  a 
metres quadrats d’ús d’equipament comunitari d’allotjament dotacional públic.

Segon.  Es  va  obrir  un  període  d'informació  pública  durant  60  dies,  estant  a  la  disposició  dels 
interessats  a  la  seu  electrònica  d'aquest  Ajuntament  [http://badiadelvalles.sedelectronica.es], 
mitjançant anunci en el Butlletí Oficial de la Província (data 12/04/2019), Diari Oficial de la Generalitat  
de Catalunya (reg 2019-S-RC-1585 de data 12/04/2019) i en un diari de premsa periòdica de més 
divulgació. El periodico (de data 16/04/2019). 

Durant aquest període l'expedient a Ajuntament de Badia del Vallès quedat a disposició de qualsevol  
que vulgui examinar-ho perquè presentin les al·legacions que s'estimin pertinents.

Tercer. Simultàniament a la informació pública, es van efectuar les consultes a les administracions 
públiques afectades i  al públic interessat. (Ajuntaments veïns), no havent rebut al·legacions durant 
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aquest període segons certificat de secretaria de data 10 de gener de 2020.

Quart. Es van sol·licitar informes a organismes afectats per raó de les seves competències sectorials,  
en aquest cas a fomento, Dirección General de Aviación Civil, i en data 17/12/2019 es va rebre informe 
favorable.

III. Fonaments de Dret

1er. Els articles 57 a 59 i 73 a 100 del Text Refós de la Llei d'Urbanisme, aprovat pel Decret Legislatiu  
1/2010, de 3 d'agost.

2on. Els articles 22, 23, 64 a 76 i 99 a 118 del Reglament de la Llei d'Urbanisme de Catalunya, aprovat  
pel Decret 305/2006, de 18 de juliol, (En el que no s'oposi al Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d'agost, pel 
qual s'aprova el Text refós de la Llei d'urbanisme).

3er. Els articles 17 a 28 de la Llei 6/2009, de 28 d'abril d'Avaluació Ambiental de Plans i Programes de  
Catalunya.

4rt. La Disposició Vuitena de la Llei 16/2015, de 21 de juliol, de simplificació de l'activitat administrativa 
de  l'Administració  de  la  Generalitat  i  dels  governs  locals  de  Catalunya  i  d'impuls  de  l'activitat 
econòmica.

5è. Els articles 17 a 28 de la Llei 21/2013, de 9 de desembre, d'avaluació ambiental.

6è. L'article 22.2.c) i 47.2 ll) de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de les Bases de Règim Local.

7è. Vist l'Informe de Secretaria i de conformitat amb el que es disposa en els articles 22.2.c) i 47.2.m) 
de la Llei 7/1985, de 2 d'abril, Reguladora de Bases del Règim Local, el Ple a proposta de la Comissió 
Informativa ordinària del 20 de gener de 2020, adopta el següent,

ACORD

Primer.  Aprovar  provisionalment  la  proposta  de modificació  puntual  Pla  General  Metropolità  en  la 
parcel·la d'equipament comunitari d’allotjament dotacional públic situada al carrer Saragossa de Badia 
del Vallès.

Segon. Elevar l'expedient  diligenciat de modificació puntual Pla General  Metropolità en la parcel·la 
d'equipament comunitari d’allotjament dotacional públic situada al carrer Saragossa de Badia del Vallès 
a la Comissió Territorial d'Urbanisme, amb la finalitat de que resolgui sobre la seva aprovació definitiva.

Aprovació de reconeixement extrajudicial de crèdits d'exercicis anteriors (Expedient 154/2020)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 9, En contra: 4, Abstencions: 3, 
Absents: 1
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La Secretària llegeix l’acord.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Montse Jiménez, qui diu: «Gracias alcaldesa. En 
este  punto del  orden  del  día  pedimos  la  aprobación del  reconocimiento  de  créditos  de ejercicios 
anteriores, correspondientes, como leía la Secretaria municipal, a los capítulos I a IV. El informe de 
Intervención considera adecuado este reconocimiento y existe consignación presupuestaria suficiente. 
Es por ello que pedimos el voto a favor del resto de formaciones políticas. Gracias».

S’aprova amb 9 vots a favor, 3 abstencions (2 C’s i 1 ERC) i 4 vots en contra (TFB), el següent acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient número 154/2020 relatiu a l'aprovació extrajudicial de crèdits.

II. Relació de Fets
PRIMER. Que mitjançant Provisió d'Alcaldia de 15 de gener de 2020, es va veure la necessitat de  
tramitar un expedient per l'aprovació extrajudicial de crèdits.

SEGON.  Que amb data  16 de gener  de 2020,  es  va  emetre  per  part  de l'Interventora  municipal 
Informe.

III. Fonaments de dret
La Legislació aplicable és la següent:

— Article 4.1.a) del Reial decret 1174/ 1987, de 18 de setembre, pel qual es regula el Règim Jurídic 
dels funcionaris d'Administració Local amb habilitació de caràcter nacional.

— Articles 163, 169.6, 173.5, 176 a 179 del Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals,  
aprovat per Reial decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març.

— Articles 25.1, 26.1, 60.2 del Capítol primer del Títol sisè de la Llei 39/1988, de 28 de desembre,  
Reguladora de les Hisendes Locals, desenvolupat per Reial decret 500/1990, de 20 d'abril.

Per això, de conformitat amb l'establert en l'article 175 del Reglament d'Organització, Funcionament i  
Règim Jurídic de les Entitats Locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, el que 
subscriu eleva la següent proposta

S’ACORDA

PRIMER. Aprovar el reconeixement extrajudicial dels crèdits per import de 229.361,51€ corresponents 
a capítol  1, capítol  2, capítol  3 i  capítol  4 d’exercicis anteriors, segons relacions següents, i  detall 
annex de les despeses;
Relació E 2019 1 import 114.803,40 €
Relació E 2019 2 impott 27.724,18 €
Relació E 2019 3 import 19.563,83 €
Relació E 2019 5 import 67.278,10 €
TOTAL 229.369,51 € 

SEGON.  Aplicar,  amb  càrrec  al  Pressupost  de  l'exercici  2020  els  corresponents  crèdits  que  es 
relacionen en l’annex «detall de reconeixement de crèdits». 

Resolució Contracte de serveis de neteja d'edificis i dependències municipals amb l'empresa 
Tempo Facility Services, S.L.U. (Expedient 5155/2019)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
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A favor: 12, En contra: 0, Abstencions: 4, 
Absents: 1

La Secretària llegeix l’acord.

La  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  a  la  senyora  Encarna  Rodrigo,  qui  diu: «Gracias  señora 
alcaldesa. Todos conocemos el proceso que se inició a mediados del 2018 para la nueva contratación 
del servicio de limpieza de los edificios municipales. Un contrato que se debería haber iniciado el 1 del 
1 del 2019. El  contrato se formalizó el  día 2 del 12 del 2019 con la empresa Tempo, y que tenía  
previsto el inicio para el 1 del 1 del 2020, ha sido resuelto por incumplimiento de la obligación principal  
del  mismo,  es  decir,  prestar  el  servicio  con  precisión  y  seguridad,  de  forma  regular  e 
ininterrumpidamente.  El  31 del  12, como ya sabéis, la empresa Tempo presenta un escrito donde 
indicaba que no podía iniciar el servicio por problemas de tesorería, ni capacidad ni medios para poder 
iniciarlos con garantías. Lo que traemos hoy y queremos aprobar aquí en el  pleno de hoy, de ahora, 
es declarar resuelto el contrato administrativo con la empresa Tempo y ordenar incautar la garantía 
depositada por la empresa para hacer frente a los perjuicios que derivan de esta resolución. Y también 
declarar la urgencia de los trámites para la nueva adjudicación según la orden de clasificación de las 
ofertas y licitaciones. Gracias”.

S’aprova amb 12 vots a favor (9 PSC, 2 C’s i 1 ERC) i 4 abstencions (TFB), el següent acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient 5155/2019 de resolució contractual  per incompliment d’execució i  renúncia expressa del 
contractista  del  contracte  de  serveis  de  neteja  d’edificis  i  dependències  municipals,  i  adjudicat  i  
formalitzat dins del procediment obert, sotmès a regulació harmonitzada, número 1529/2018.
 
II. Relació de Fets
1. Aquest expedient es va instruir en virtut de l’acord de Ple municipal en la sessió de 19/12/2019, 
arran  l’escrit  de  l’empresa  adjudicatària  i  contractista  de  data  13/12/2019,  número  de  registre 
2019-E-RC-9874, on expressava « que nos vemos en la obligación de informales que no iniciaremos  
el servicio de limpieza de los edificios y dependencias municipales de Badia del Valles que teníamos  
previsto para el día 01/01/2020 (...) lamentándolo mucho no tenemos capacidad ni medios para poder  
iniciarlos con garantías (...)» 
2. Entre els antecedents d’aquesta contractació cal estimar:
a) Per la provisió d’Alcaldia, de data 26/07/2018, es va iniciar el procediment de contractació i  per 
acord  de  l’òrgan  de  contractació,  el  Ple  municipal,  de  24/10/2018  es  va  aprovar  l'expedient  de 
contractació,  sotmès  a  regulació  harmonitzada,  mitjançant  tramitació  ordinària,  procediment  obert, 
diversos criteris d’adjudicació, d’aquest contracte de serveis, amb un valor estimat de 2.962.327,42 € 
euros, sense IVA, per a la seva vigència màxima de 5 anys, prorrogues incloses. Igualment, es van 
aprovar  el  Plec de Clàusules Administratives Particulars  i  el  Plec de Prescripcions  Tècniques que 
regeixen aquesta contractació i es va convocar  la licitació i enviar l'anunci de licitació a l’Oficina de 
Publicacions de la Unió Europea i al Perfil de contractant.
b) Instruït  l’expedient la Mesa de Contractació, en sessió pública de data 14/02/2019, va resoldre, 
entre d’altres acords: 1r.«Traslladar a l’òrgan de contractació les consideracions anteriors perquè es  
resolgui: a) declarar l’anormalitat en les proposicions presentades a les pliques números 1, 3, 4 i 5,  
corresponents  a  les  empreses:  TEMPO,  FACILITY  SERVICES,  S.L.U;  EULEN,  SA.;  VALORIZA  
FACILITIES, S.A.U.; i ATYSA FACILITY SERVICES, S.L.U., respectivament; i b) Ordenar, classificar i  
adjudicar  el  contracte  d’acord  amb  en  els  fonaments  i  avaluació  d’aquesta  Mesa»;  i  2n,  «De 
conformitat amb les clàusules 6a, 11a, 12a, 13a i concordants del PCAP que regula el procediment, es  
requereix a l'empresa NDAVANT MULTISERVEIS S.L. com a millor proposta avaluada (...)»
c) Contra la resolució de la Mesa, en data 5 de març de 2019, les empreses licitadores  TEMPO, 
FACILITY SERVICES, S.L.U; i LA BRUIXA, SL van presentar davant el Tribunal Català de Contractes 
del Sector Públic (en endavant Tribunal), recurs especial en matèria de contractació. Aquests recursos 
(números 088-2019; 090-2019; i 091-2019, respectivament) han estat tramitats de forma acumulada, 
donada la seva identitat  substancial  i  íntima connexió i,  en data  30 de juliol  de 2019, el  Tribunal  
-resolució 266/2019- va estimar els recursos, aixecà la suspensió del  procediment de contractació 
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acordada per aquest Tribunal en data 10 d’abril de 2019, declarà que no s’aprecia la concurrència de 
mala fe o temeritat en la interposició dels recursos, per la qual cosa no escau la imposició de la sanció 
prevista en l’article 58.2 de la LCSP i instà que l’òrgan de contractació donés compte al Tribunal de les 
actuacions adoptades per donar compliment a aquesta resolució, de conformitat amb el  previst en 
l’article 57.4 de la LCSP.
d)  En  data  04/10/2019,  la  Mesa  adopta  per  unanimitat  l’acord  de  requerir  a  l’empresa  TEMPO 
FACILITY SERVICES, S.l. com a millor proposta avaluada, de conformitat amb les consideracions de 
l’esmentada resolució del Tribunal i allò previst als Plecs reguladors del procediment de contractació.
e) El contracte administratiu de serveis de neteja d’edificis i dependències municipals de Badia del 
Vallés, va ser adjudicat a l’empresa TEMPO FACILITY SERVICES, S.l., en la sessió de Ple municipal  
de 30 d’octubre de 2019 i es va formalitzar i signar en data de 02 de desembre de 2019, amb data  
d’inici dia 01/01/2020 per al compliment efectiu i execució de les prestacions del contracte.
3.  Instruït  l’expedient  han  estat  notificades  l’empresa  contractista  i  al  conjunt  d’interessats  al  
procediment  de  contractació  seguit,  dels  tràmits  d’audiència  per  termini  de  10  dies,  sense  fossin 
presentades cap al·legació o reclamació.
4. També han estat emesos, a les dates que s’indiquen, els informes de la responsable del contracte i 
del servei gestor de 17/12/2019 i de secretaria municipal 13/01/2020, ( a més de l’informe inicial al 
desembre l’expedient ha estat fiscalitzat per la intervenció municipal en data secretaria e intervenció.
 
III. Fonaments de dret
1r. Normativa d’aplicació. La normativa aplicable al present cas ha estat, entre d’altra, la següent: a) 
Quant les causes i efectes de l’extinció del contracte: els articles 209, 211 a 213 i 313 de la Llei 9/2017,  
de 8 de novembre, de Contractes del Sector Públic, per la qual es transposen a l'ordenament jurídic 
espanyol les Directives del Parlament Europeu i del Consell 2014/23/UE i 2014/24/UE, de 26 de febrer  
de 2014 (en endavant  LCSP);  així  com allò previst al  contingut  del  propi  contracte i  els  plecs de 
clàusules  administratives  particulars  (PCSP)  i  de  prescripcions  tècniques  (PPT)  reguladors  dels 
contracted; b) Quant el procediment, a més de les previsions anteriors, resulten d’aplicació als articles 
109 a 113 del Reglament General de la Llei de Contractes de les Administracions Públiques aprovat  
per Reial Decret 1098/2001, de 12 d'octubre (RGCAP); finalment, c) Quant la competència i  altres 
requisits el  previst a  l’article 57 i següents i les disposicions addicional segona i tercera de la Llei  
9/2017, de 8 de novembre, de contractes del sector públic.
2n. Procediment seguit i garanties. L’acord de incoació de l’expedient de resolució d’aquest contracte 
ha  estat  notificat  a  tots  els  interessats,  amb les  garanties  i  audiències  per  a  la  defensa  de llurs  
interessos respectius, sense la presentació dins dels terminis a l’efecte de cap reclamació o al·legació, 
tot de conformitat amb el previst a la LCSP i el RGCAP, com s’acredita a l’informe de la secretaria  
municipal. 
3r.  Incompliments i causes de resolució.  Com es posa de relleu als informes expressats, la situació 
01/01/20 ha estat d’absoluta manca de compliment de l’obligació principal del contracte de posar en 
funcionament la neteja d’edificis i dependències municipals i sense cap compliment de les obligacions 
essencials prèvies i previstes al contracte – Plec de clàusules administratives, clàusula divuitena, entre  
d’altres.
Fet  aquest  que ja  havia  estat  anunciats  i  comunicat  per  la pròpia  empresa al  seu escrit  de data  
13/12/19 en els termes transcrits al punt primer de la relació de fets de la part expositiva d’aquest  
acord. La qual cosa, d’acord amb l’esmentat informe de la secretaria municipal, és pot considerar com 
a causa d’incompliment greu prevista a l’article 211, apartat 1r, lletra f) de la LCSP per no complir  
l’obligació principal del contracte i de les obligacions essencials descrites anteriorment i previstes als 
plecs reguladors.
4t. Efectes sobre la garantia definitiva. Procedeix l’incautament de la garantia definitiva per efecte legal 
disposat per l’article 213.3 de la LCSP.
5è. Urgències derivades i finalitats públiques a resoldre. D’acord amb els informes tècnics i jurídics i el 
que es disposa a l’article 213, apartat sisè, darrer paràgraf, com aquest incompliment no ha permès 
l’inici  efectiu  per  a  l’execució  del  contracte,  i  l’Ajuntament  ha  de  fer  front  i  adoptar  les  mesures 
adequades respecte l’adjudicació definitiva, formalització i execució del contracte dins del procediment 
1529/2018, així  com de les mesures que transitòriament permetin la realització de les prestacions  
pròpies d’aquests serveis de neteja al conjunt de dependències i edificis municipals.
Per tot això, de conformitat amb les facultats d’aquest Ple d’acord amb la disposició addicional segona, 
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apartat segon, d’aquesta la Llei 9/2017, de 8 de novembre.
 
S’ACORDA
 
Primer.  Declarar  resolt  el  contracte  administratiu  de  serveis  de  neteja  d’edificis  i  dependències 
municipals de Badia del Vallés, adjudicat a l’empresa TEMPO FACILITY SERVICES, S.l., en la sessió 
de Ple municipal de 30 d’octubre de 2019 i que es va formalitzar i signar en data de 02 de desembre 
de  2019,  per  causa  de  l’incompliment  molt  greu  de l’obligació  principal  del  contracte  i  de  les 
obligacions essencials descrites i previstes als plecs reguladors, d’acord amb la causa legal prevista a 
l’article 211, apartat 1r, lletra f) de la LCSP i ordenar l’incautament de la garantia definitiva dipositada 
conforme el previst al article 213 d’aquesta mateixa norma.
 
Segon.  Declarar la urgència dels tràmits previs per a l’adjudicació d’aquest contracte en favor de la 
millor  oferta  vàlida  dins  del  procediment  1529/18,  segons  l’ordre  de  classificació  de  les  ofertes  i 
licitadors acordat a la sessió de Ple municipal de 30/10/2019. 
 
Tercer. Acordar la prestació transitòria i manteniment dels serveis de neteja d’edificis i dependències 
municipals  de Badia  del  Vallés,  amb la  empresa  la  Bruixa,  d’acord  amb les  condicions  bàsiques 
previstes i les previsions de l’aplicació pressupostària del pressupost general municipal per a 2020.

Quart. Notificar el present acord a totes les empreses licitadores i al Tribunal Català de Contractes del 
Sector Públic. 

Aprovar la revisió de preus de CESPA pel període de pròrroga extraordinària de l'1 de juny al 30 
de setembre de 2019 (Expedient 4368/2019)

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 9, En contra: 0, Abstencions: 7, 
Absents: 1

La Secretària llegeix l’acord.

La  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  a  la  senyora  Encarna  Rodrigo,  qui  diu: «Gracias  señora 
alcaldesa. En fecha 11 de abril del 2019, en la sesión extraordinaria del pleno, se acuerda prorrogar 
extraordinariamente el contrato administrativo de gestión del servicio público de recogida y transporte 
al centro de eliminación de residuos, con la empresa Cespa, a partir del 1 de junio del 2019 y hasta el  
inicio de ejecución del nuevo contrato, que deriva del procedimiento de contratación propuesto en las 
mismas condiciones.  En aquel  momento estábamos en proceso  de adjudicación,  en las  mismas 
condiciones contractuales vigentes y aprobadas y sin perjuicio de la variación que se haya de aplicar 
los precios prevista en la tercera cláusula del contrato del pliego de condiciones técnicas. En fecha 24 
de julio del 2019, en la sesión ordinaria, osea, tres meses después, se acuerda adjudicar a la empresa 
Ascan servicios urbanos, como mejor oferta presentada. En fecha 10 de septiembre se formaliza el  
acuerdo con esta empresa Ascan, con fecha 1 de octubre comienzan a dar la prestación y finaliza 
Cespa el 30 de septiembre del 2019. Como contemplaban en el contrato, en fecha 6 de noviembre,  
Cespa presenta una solicitud del reconocimiento de la revisión de precios desde el día 1 de junio, que  
se aprueba ese junio, hasta el 30 de septiembre, proponiendo un precio total del contrato de 288.000 
euros, por un importe de 28.828, por lo que se propone acordar la aprobación de la revisión de precios  
del  contrato  administrativo  de  gestión  del  servicio  público  de  recogida  y  transporte  de  residuos 
municipales,   de  la  limpieza  viaria  y  otros  servicios  complementarios,  por  el  período de prórroga 
comprendido entre el 1 de junio y el 30 de septiembre, con un incremento de 1.434,25 más 143 euros.  
Gracias”.
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S’aprova amb 9 vots a favor (PSC), i 7 abstencions (4 TFB, 2 C’s i 1 ERC), el següent acord:

I. Identificació de l’expedient

Expedient número 4368/2019, relatiu a la revisió de preus del contracte de gestió del servei públic de 
recollida i transport al centre d'eliminació de les diverses fraccions de residus municipals, de la neteja  
viària i altres serveis complementaris

 
II. Relació de Fets.

1. En data 30 de maig de 2018 en la sessió ordinària del Ple municipal es va acordar prorrogar el  
contracte de gestió del  servei  públic de recollida i  transport  al  centre d'eliminació de les diverses 
fraccions de residus municipals, de la neteja viària i  altres serveis  complementaris, per  un termini 
màxim  d’un  any,  amb  efectes  a  partir  del  dia  1  de  juny  de  2018,  en  les  mateixes  condicions 
contractuals vigents i amb un preu anual net de 957.971,45 euros, sense perjudici de la variació que  
s’hagi d’aplicar en virtut de la variació de preus prevista a la clàusula 3a del contracte i la clàusula 10.5  
del Plec de condicions tècniques.
 
2. En data 27 de març de 2019 en la sessió ordinària del Ple municipal es va acordar aprovar la revisió  
de  preus  del  contracte  administratiu  de  gestió  del  servei  públic  de  recollida  i  transport  al  centre 
d'eliminació  de  les  diverses  fraccions  de  residus  municipals,  de  la  neteja  viària  i  altres  serveis 
complementaris, amb un preu total anual del contracte pel període d’1 de juny de 2018 a 31 de maig 
de 2019, de 974.844,95 euros nets, amb un import de 97.484,50 euros d’IVA.
 
3. En data 11 d’abril de 2019 en la sessió extraordinària del Ple municipal es va acordar prorrogar  
extraordinàriament el contracte administratiu de gestió del servei públic de recollida i transport al centre 
d'eliminació  de  les  diverses  fraccions  de  residus  municipals,  de  la  neteja  viària  i  altres  serveis 
complementaris, amb l’empresa CESPA, SA, a partir del dia 1 de juny de 2019 i fins l’inici de l’execució  
del nou contracte que derivi del procediment de contractació proposat o com a màxim pel termini de 
nou mesos, de conformitat amb l’article 29 de la nova LCSP, en les mateixes condicions contractuals 
vigents aprovades per aquest Plenari.
 
4. En data 24 de juliol de 2019 en la sessió ordinària del Ple municipal es va acordar adjudicar a  
l’empresa  ASCAN  SERVICIOS  URBANOS,  SL,  com  a  millor  oferta  presentada,  el  contracte 
administratiu de serveis de la recollida i transport al centre d'eliminació de les diverses fraccions de 
residus municipals, de la neteja viària i altres serveis complementaris.
 
5.  En  data  10  de  setembre  de  2019  es  va  formalitzar  el  nou  contracte  amb  l’empresa  ASCAN 
SERVICIOS URBANOS, SL, amb un termini  d’execució de 8 anys,  a partir  de la data  d’inici  d’ 1 
d’octubre de 2019. Per tant, l’empresa CESPA, S.A va finalitzar la seva prestació amb data 30 de 
setembre de 2019.
 
6. En data 22 d’octubre de 2019, l'adjudicatària CESPA S.A. va sol·licitar via instància amb número de 
registre d’entrada 2019-E-RE-1469 el reconeixement de la revisió de preus des del dia 1 de juny de 
2019 fins el 30 de setembre de 2019 d’acord amb els càlculs que adjuntaven a la sol·licitud. Un cop 
comprovat l’import del nou cànon proposat no es corresponia amb els valors de la taula justificativa i,  
per tant, es va sol·licitar d’ofici l’esmena a l’empresa adjudicatària.

 
7. En data 6 de novembre de 2019 i amb número de registre d’entrada 2019-E-RE-1599, l’adjudicatària 
CESPA S.A. va presentar, via instància, la rectificació de la proposta de revisió de preus.

 
8. En data data 13 de gener de 2020, es va emetre informe tècnic del responsable del contracte sobre  
l'avaluació i proposta respecte la revisió de preus del contracte de gestió del servei públic de recollida i 
transport al centre d'eliminació de les diverses fraccions de residus municipals, de la neteja viària i  
altres  serveis  complementaris  de  l’1  de  juny  al  30  de setembre  de 2019,  amb un  preu  total  del 
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contracte de 288.283,80 euros nets i un import de 28.828,38 euros d’IVA, és a dir, amb un increment  
resultant total de 1.434,25 euros nets i 143,42 euros d’IVA respecte a la pròrroga anterior.

 
9. Per Provisió d'Alcaldia de data 15 de gener de 2020, es va ordenar iniciar l'expedient de revisió de 
preus del contracte de gestió del servei  públic de recollida i  transport al centre d'eliminació de les  
diverses fraccions de residus municipals, de la neteja viària i altres serveis complementaris, arran de la  
petició de l’empresa adjudicatària de data 22 d’octubre de 2019.

 
III. Fonaments de dret

1r. D'acord amb la regulació de la revisió de preus disposada a la clàusula 3a d’aquest contracte i la  
clàusula 10.5 del seu Plec de prescripcions tècniques particulars i d’acord amb els principis, règim 
jurídic i procediment dels contractes administratius de serveis disposats pels articles 8, 77 a 82 i 251 i  
següents de la Llei 30/2007, de 30 de octubre, de Contractes del Sector Públic i el RD 1098/2001, de  
12  d’octubre,  que  aprova  el  Reglament  General  de  la  Llei  de  Contractes  de  les  administracions 
publiques.

 
2n. De conformitat amb la disposició transitòria primera de la nova Llei 9/2017, de 8 de novembre, de 
contractes  del  sector  públic,  que  disposa  el  règim  jurídic  aplicable  als  contractes  adjudicats 
anteriorment  a  la  seva  entrada  en  vigor;  i  la  seva  disposició  addicional  segona  que  atorga  la 
competència d’aprovació en el Plenari municipal.

 
Per tot això, s'acorda:

 
Primer. Aprovar la revisió de preus del contracte administratiu de gestió del servei públic de recollida i  
transport al centre d'eliminació de les diverses fraccions de residus municipals, de la neteja viària i  
altres serveis complementaris, pel període de pròrroga comprés entre l’1 de juny i el 30 de setembre 
de 2019, amb un preu total del contracte de 288.283,80 euros nets i un import de 28.828,38 euros  
d’IVA, és a dir, amb un increment resultant total de 1.434,25 euros nets i 143,42 euros d’IVA respecte la 
pròrroga anterior.

 
Segon. Aprovar el document comptable annex d’autorització i disposició de crèdit (AD),  per 1.577,67 
euros, amb càrrec a l'aplicació 1204.1631.22700 del pressupost general vigent.

 
Tercer.  Notificar  aquest  acord  a  l'empresa  adjudicatària  del  contracte  i  donar  compte  als  serveis 
econòmics municipals.

Acordar el rebuig a la supressió del jutjat de violència sobre la dona (Expedient 403/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

La Secretària llegeix l’acord.

Seguidament la senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Ana Luque, qui diu: «Gràcies senyora 
alcaldessa. Amb l’excusa de la territorialització i com (.......) dels jutjats de violència sobre la dona, el 
Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, ha fet una proposta de supressió de diversos jutjats de 
violència sobre la dona, que afecta de ple a la demarcació territorial de Barcelona. L’argument que 
exposa la proposta, és l’escassa càrrega de treball que alguns jutjats de violència sobre la dona tenen 
a les 4 províncies catalanes, i especialment, a la demarcació de Barcelona, quan la realitat és que 
pateixen  grans  col·lapses  per  manca  de  recursos  humans  i  materials.  Un  dels  aspectes  més 
destacables de la Llei orgànica 1/2004, de 28 de desembre, de Mesures de protecció integral contra la 
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violència de gènere, va ser el canvi de la competència territorial judicial, que tradicionalment era i és el  
lloc de comissió del delicte, però que en temes de violència de gènere, passava a ser el del domicili de  
la  víctima,  per  buscar  proximitat  a  les  dones  a  la  justícia,  facilitar-les  l’accés  i  minimitzar  els 
desplaçaments i les incomoditats. En canvi, la proposta del Tribunal Superior de Justícia de Catalunya 
va en la direcció contrària i obstaculitza l’accés a la justícia de les dones que han patit violència de 
gènere. Si fins ara moltes dones opten per no denunciar o per retirar la denúncia, i tots els indicadors  
apunten a l’augment de les retirades de denúncies, la dificultat afegida de la distància, allunya a les  
dones de la justícia i augmentarà la impunitat de les conductes i delictes de violència sobre la dona. 
Rebutgem contundentment la deslocalització i concentració dels jutjats de violència sobre la dona i 
considerem que aquesta proposta vulnera la protecció institucional a les dones en situació de violència 
de gènere. TFB creiem que necessitem que la justícia s’apropi més a les dones i no que s’allunyi  
encara més. Volem agrair a la resta de grups municipals que aquesta moció que havíem presentat,  
que era molt semblant a un altre del PSC, sigui una proposta d’acord. Ens sentim orgulloses de que  
Badia sigui una ciutat involucrada amb la igualtat de gènere i que des de l’ajuntament anem tots a una. 
Gràcies».

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Mª José Granados, qui diu: «Gracias alcaldesa. 
2019 se cerró con 55 mujeres asesinadas a manos de sus parejas o ex-parejas. La cifra más alta  
desde hace un lustro. Los menores, niños y niñas, asesinados, son 36, desde 2013 que es cuando 
entraron también en el registro oficial. Siete mujeres han sido asesinadas en España en lo que va de 
2020. Con ellas son 1038 mujeres asesinadas desde el 1 de enero de 2003, 162 solo en Cataluña. La 
primera víctima mortal de 2020 fue Mónica, de 28 años, asesinada junto a su hija Clara de 3 años, por 
su ex-pareja y padre de la pequeña, el día de Reyes. Otros dos niños han quedado huérfanos por la 
violencia machista desde entonces. Y esto son cifras estatales. Si nos centramos aquí, en el Vallés 
Occidental que nos coge más cerca, solo en el Vallés Occidental el tercer trimestre de 2019 cerró con 
586 denuncias por violencia de género, que son unas 6 denuncias diarias. De éstas, el  84,6% se 
presentaron con atestado policial y denuncia de la víctima. Las denuncias por violencia de género 
contra las mujeres, aumentaron un 18,3%, 106 víctimas respecto al segundo trimestre de 2019, lo cual 
significa que interanualmente, aquí, en el Vallés Occidental, se incrementaron las denuncias un 15,4%, 
que son 78 víctimas más. Y podría seguir dando cifras y cifras y cifras que justifiquen lo que estamos 
defendiendo aquí. Demuestran que la situación actual, en la que decenas de mujeres son asesinadas 
cada año, los juzgados de violencia de género no pueden desaparecer ni se pueden alejar, tienen que  
ser de proximidad, porque estas mujeres, lo necesitan. La redistribución del sistema judicial no puede 
ir en perjuicio de la necesidad y atención de las víctimas de violencia de género. No se puede justificar 
la decisión del Tribunal Superior de Justicia catalán, por las necesidades de redistribuir la carga de 
trabajo en las oficinas judiciales. Si los juzgados de proximidad tienen una excesiva carga de trabajo,  
la solución no puede ir  en detrimento de las víctimas, si no que deben ser los órganos judiciales  
especializados  en  violencia  de  género  los  que  se  desplacen  por  el  territorio.  Las  mujeres  no 
denuncian, y no denuncian por miedo. No es porque no quieran, es miedo lo que tienen. Si se lo 
ponemos más difícil, si se tienen que desplazar, si tienen que buscar una excusa para irse 4 pueblos 
más para allá, aún lo ponemos más difícil. Y se lo tenemos que poner fácil. La situación actual, en las 
cuales decenas de mujeres son asesinadas cada año, se necesitan más recursos que nunca y no 
menos. Recursos para la prevención, para la protección y para servicios especializados como lo son 
los juzgados de violencia sobre la mujer, y no pueden desaparecer de la proximidad de las mujeres 
que lo necesitan. Es por ello que pedimos la no supresión y traslado del juzgado de violencia sobre la 
mujer de Cerdanyola del Vallés a otro partido judicial. La lucha contra la violencia de género tiene que 
ser una prioridad. Y para acabar, quisiera leer un tweet que una compañera, Sonia Guerra López, que  
es Secretaria de Políticas feministas del PSC, puso hace un par de días, y que decía lo siguiente S iete 
mujeres, siete, en 28 días, 28. Cada 4 días una de nosotras es asesinada por su pareja o ex-pareja en  
ese lugar que nos enseñaron de niñas que estábamos a salvo. Os acordáis cuando jugábamos a  
casa, salvo? Pues ahí, ahí es justamente donde nos matan, en casa, y esto no puede ser. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Roberto Castillo, qui diu: “Gracias señora alcaldesa.  
En lo que respecta a este asunto no entendemos que habiendo quejas constantes en los recortes de 
medios personales y económicos en los juzgados, sean los mismos jueces, con el apoyo del Ministerio 
de Justicia, los que quieran cerrar  los juzgados. No entendemos que una propuesta unilateral  del 

Ajuntament de Badia del Vallès

Avinguda Burgos s/n, Badia del Vallès. 08214 (Barcelona). Tel. 937182216. Fax: 937182042

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 6

JY
D

H
2K

Q
EF

4P
C

W
R

EM
69

H
N

C
2H

J 
| V

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//b
ad

ia
de

lv
al

le
s.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 2

4 
de

 4
1 



 

Tribunal Superior de Justicia de Cataluña, pueda llegar a ser una decisión definitiva, sin consultar con 
los operadores Jurídicos en general ni con las ciudades afectadas en pleno siglo XXI. No entendemos  
que se dificulte a las mujeres el acceso a la justicia, cuando en lo que llevamos de año ya hay ocho  
mujeres  muertas  o  asesinadas  a  manos  de  sus  parejas  o  ex-parejas,  cuando  la  reivindicación 
feminista reclama más atención y sensibilidad que nunca en las calles y en los juzgados, y cuando 
hace  poco,  en  el  examen periódico  que  el  gobierno  estuvo  obligado  a pasar  en  la  sede  de  las 
Naciones Unidas, recibió críticas, entre otros motivos, por la violencia contra las mujeres en todo el  
estado.  Es  por  esto,  que mostramos  nuestro  rechazo a la  decisión tomada,  y  nuestro  voto  será  
favorable. Eso es todo, gracias”.

La senyora alcaldessa diu: “Només una puntualització, les dones no es moren, les maten”.

S’aprova per unanimitat el següent acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient número: 343/2020, relatiu a Acordar el rebuig a la supressió dels jutjats de violència sobre la  
dona 
 
II. Relació de Fets

En  els  darrers  mesos,  la  violència  de  gènere  ha  segat  la  vida  de  desenes  de  dones  i  menors, 
commocionant tota la nostra societat. Un any més, les dades oficials, 55 dones segons el Ministerio de 
Igualdad, tornen a invisibilitzar la dimensió real de les víctimes de violència de gènere, que arriben a 
99 feminicidis el 2019. No són dades llunyanes, ni abstractes, tot just a Catalunya ja hi van 9 dones 
assassinades.

Aquestes  dades  esfereïdores  ens  demostren  clarament  que  les  violències  de gènere  han  de  ser 
considerades una prioritat d'Estat, i és per això que tots els agents socials, polítics i comunitaris s'han 
de comprometre a lluitar per erradicar-les. Perquè les violències no són un problema de l'àmbit privat, 
sinó  que  es  manifesta  com el  símbol  més  brutal  de la  desigualtat  existent  en  la  nostra  societat  
patriarcal.

En l'actualitat comptem amb un marc legal de referència tant a l'Estat com a Catalunya, que és la Llei  
Orgànica 1/2004, de 28 de desembre, de mesures de protecció integral contra la violència de gènere,  
en el seu capítol IV preveu les mesures judicials de protecció i seguretat de les víctimes.

Així com la Llei Catalana 5/2008 del 24 d'abril, del Dret de les dones a erradicar la violència masclista,  
on  es  fa  esment  del  dret  de  les  dones  a  la  prevenció,  l'atenció,  l'assistència,  la  protecció,  la 
recuperació i la reparació integral. I, específicament, en el Capítol 1. Article 30 s'assenyala que "les  
dones  que  es  troben  en  risc  o  en  situació  de  violència  masclista  tenen  dret  a  rebre  de  forma 
immediata, de les administracions públiques de Catalunya, una protecció integral, real i efectiva".

I per últim, el Reial decret llei 9/2018, de 3 d'agost, de mesures urgents per al desenvolupament del  
Pacte d'Estat  contra  la violència  de gènere,  el  qual  introdueix  modificacions legislatives  en la Llei 
Orgàniques de mesures de protecció integral contra la violència de gènere, així com en la Llei de 
bases del Règim Local i en el Codi Civil, principalment.
 
A més,  des  de les  diferents  administracions,  com l'Institut  Català  de les  Dones  i  la  Diputació de 
Barcelona es destinen recursos específics en l'àmbit de la sensibilització i prevenció, i en concret per a  
l'atenció, assistència i protecció de les víctimes.
Entenem que l'àmbit judicial ha de jugar un paper clau per abordar les violències masclistes, ja que  
poden trencar amb les situacions de maltractament i discriminació que viuen moltes dones.
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Quan les dones víctimes decideixen denunciar, és un pas molt important, complex i dolorós, en el qual 
es precisen d'uns serveis d'acompanyament i suport professional, per tal d'afrontar el procés amb les 
condicions pertinents.

L'any 2004, a través de la Llei Orgànica es van posar en funcionament els jutjats de violència sobre la 
dona amb l'objectiu de treballar específicament, el  l'àmbit de les competències penals i  civils,  tots 
aquells  assumptes  que  impliquessin  violència  sobre  les  dones,  per  part  de  les  seves  parelles  o 
exparelles, així com cap als seus fills i filles. Aquest fet va suposar un avenç legislatiu important en la 
lluita contra les violències de gènere, ja que va superar algunes deficiències del sistema judicial i va  
adoptar una normativa integral i multidisciplinar, en la protecció de les dones víctimes de violència, 
amb altres administracions implicades com educació, sanitat, serveis socials o els mateixos SIADS 
dels municipis on estan ubicats els jutjats.
 
És per tot això exposat anteriorment, que ens oposem a la proposta de comarcalització dels Jutjats de  
Violència sobre la Dona del Tribunal de Justícia de Catalunya a data de l'1 d'octubre del 2019.
 
Aquesta proposta ens obre una situació de vulnerabilitat  de les dones víctimes de violència de la 
nostra ciutat, ja que no es té en compte les conseqüències tan negatives, que suposa per a les dones  
que decideixen fer el pas de denunciar, el fet que suposa desplaçar-se des del seu lloc de residencia  
fins a una altra ciutat. Un fet important, si es té en compte que moltes d'elles, inclòs amb mecanismes 
legals al seu abast, decideixen retirar la denuncia per por i terror al qual es veuen sotmeses diàriament 
pels seus agressors.

Perquè la redistribució del sistema de justícia no pot anar en detriment de I'atenció de proximitat a les 
víctimes de violència de gènere i en cas de voler advocar per la redistribució de la càrrega de treball de 
les oficines judicials. Cal establir mesures que no vagin en detriment de les víctimes, com ara que  
siguin els òrgans judicials especialitzats en violència de gènere els que es desplacin pel territori.

Davant d'una situació com actual, on són assassinades desenes de dones cada any al nostre país, 
calen més recursos que mai per a la protecció i els serveis especialitzats, com els jutjats de violència  
sobre la dona, no poden desaparèixer de la proximitat de les dones que més ho necessiten, tal com 
estableix la mateixa Llei Orgànica.
 
III. Fonaments de dret

De conformitat amb les competències que m’han estat conferides en virtut de la delegació efectuada 
per l’alcaldia d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret núm. 2019-1186, de data 10 d’octubre de 2019 
publicat al BOP de data 14 de novembre de 2019.

 
Per aquests motius es proposa al Ple els següents

ACORDS

Primer.  L'Ajuntament  de Badia del  Vallès sol·licita,  al  Ministeri  de Justícia  de l'Estat  Espanyol  i  la 
Conselleria de Justícia de la Generalitat de Catalunya, la no supressió i trasllat del jutjat de violència 
sobre la dona dels Jutjats de Cerdanyola del Vallès a un altre partit judicial, tal com es proposa al  
document de "Comarcalització dels Jutjats de Violència sobre la Dona" del Tribunal de Justícia de 
Catalunya a data de l'1 d'octubre del 2019.
 
Segon. L'Ajuntament de Badia del Vallès sol·licita a les mateixes institucions la proposta d'afavorir i  
augmentar  els  recursos  i  mitjans  per  facilitar  l'accés  de les  víctimes de la  violència  de gènere a 
l'empara judicial, i que aquest extrem en el cas de l'àmbit judicial ha de aproximar els òrgans judicials a  
les víctimes.
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Tercer. Traslladar aquest acord de Ple al Tribunal Superior de Justícia de Catalunya, al Departament 
de Justícia de la Generalitat de Catalunya, a la Delegació del Govern de Catalunya, al Govern de 
l'Estat  Espanyol,  als  grups  polítics  del  Congrés,  Senat  i  Parlament  de  Catalunya,  als  Col·legis 
d'Advocats  de  Barcelona  i  Sabadell  i  a  les  entitats  municipalistes  de  Catalunya  i  a  les  entitats  
feministes de Badia del Vallès: “Dones per la Igualtat” i “Trenquem el Silenci”.
 

 

Per la promoció de les instal·lacions d'autoconsum amb energia fotovolcaica (Expedient 
389/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

La Secretària llegeix l’acord.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Roberto Castillo, qui diu: «Gracias señora alcaldesa. 
En primer lugar, quiero agradecer al equipo de gobierno y al resto de grupos que esta moción se  
convierta en propuesta de acuerdo y siga adelante. Que si no apriori, a lo largo de esta legislatura, no  
me cabe la menor duda que podremos ver y comprobar sus frutos. Las instalaciones fotovoltaicas en 
nuestra ciudad, fomentarán el ahorro y la eficiencia energética. La transición energética es un proceso 
progresivo que busca sustituir la energía de origen fósil por energía renovable, pero también se busca 
la  manera  de  producir,  distribuir  y  gestionar  el  consumo  de  energía.  La  energía  solar  es  en  la 
actualidad la mejor opción existente, que junto a las actuales tecnologías nos podrá ayudar a abordar 
este reto que es el nuevo modelo energético. Por ello y siguiendo en la linea del actual equipo de  
gobierno y su gestión en este asunto, de hecho viene recogido en el plan de actuación, es por lo que 
ponemos en marcha esta moción de propuesta de acuerdo, que servirá para trabajar y desarrollar una 
estrategia que impulse este nuevo modelo y en definitiva, avanzar hacía una nueva cultura energética. 
Eso es todo, gracias”.

La  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  a  la  senyora  Encarna  Rodrigo,  qui  diu:  “Gracias  señora 
alcaldesa.  El  autoconsumo fotovoltaico se podría definir como un sistema de generación de energía 
eléctrica a partir de la energía solar para ahorro energético. Y desde el 2019 y gracias al gobierno 
actual, tener un tejado solar ya es legal, sin impuestos al sol y rentable. Para que todos entendamos 
en un lenguaje coloquial, es el  mismo concepto que si tienes una estufa de leña en tu casa, que 
genera calor para calentar la casa, pues una instalación  fotovoltaica de autoconsumo, en lugar de 
generar  calor  genera electricidad gracias a la luz solar,  para poder alimentar  a todos los equipos  
eléctricos  de  tu  casa  y  te  permite  ahorrar  en  la  factura  de  la  luz.  Y  todo  esto  sin  tener  que 
desconectarte de la red, las viviendas y los edificios municipales obtendrán la electricidad del sistema 
de autoconsumo solar o de la red eléctrica, según lo necesite en cada momento. Desde este equipo de 
gobierno, se apuesta por este tipo de instalación en los equipamientos municipales, y trabajamos con 
otras administraciones locales y supramunicipales, colaborando firmemente  con la mejora del medio 
ambiente,  y  por  lo  tanto,  por  el  impulso del  autoconsumo,  promoviendo así  cualquier  modelo  de 
mejora, para nuestro municipio particularmente, y la mejora en general del planeta. Es por esto por lo  
que,  a  propuesta  de  Esquerra,  daremos  nuestro  voto  afirmativo,  apostando  por  un  modelo  de 
ordenanza  municipal  para  la  promoción  de  las  instalaciones  de  autoconsumo  con  energía  solar 
fotovoltaica, apostando por una nueva ordenanza que permita ejecutar las instalaciones, con agilidad y 
facilidad a la hora de la presentación de documentos. Además, se establecerán bonificaciones fiscales 
para  este  tipo  de  instalaciones  de  autoconsumo  con  energía  solar,  y  sobre  las  construcciones,  
instalaciones  y  obras,  como  medidas  efectivas  para  promocionar  e  incentivar  este  tipo  de 
instalaciones. Gracias”.

La  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  al  senyor  Juan  José  Barcala,  qui  diu:  “Gracias  señora 
alcaldesa. Con el autoconsumo solar no emitiremos sustancias nocivas al medio ambiente. La energía 
solar es limpia y evita las emisiones de toneladas de CO2 y de otros contaminantes. Un mundo mejor 
es posible. Gracias al autoconsumo fotovoltaico podremos reducir al mínimo nuestra huella ecológica. 
El precio de la luz es elevado, continúa aumentando. En la mayoría de los casos es más rentable tener  
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energía  eléctrica  de  las  placas  solares  que  comprarla  de  la  red.  Su  mantenimiento,  aparte,  es 
prácticamente nulo y sin necesidad de contratación externa, lo puede hacer cualquier persona. Aunque 
el período de amortización no sea a corto plazo, suele rondar entre los 2 o los 8 años, hay que tener 
en cuenta que las instalaciones duran de media unos 25 años, con lo que tendremos un ahorro de 
miles de euros a lo largo de toda su vida útil. Hay casos en los que se ahorran hasta 3.000 euros  
mensuales, ya sea en litros de gasoil  o en electricidad. Incrementaremos el  valor de la propiedad 
exponencialmente. Mejoraremos notablemente la calificación energética, ya sea en una vivienda o en 
una  industria.  En  definitiva,  aumentamos  el  valor  económico  de  la  propiedad.  Es  una  tecnología 
implantada en el mercado desde hace mucho tiempo, a nivel  nacional e internacional. Esto quiere 
decir  que  si  queremos  aumentar  nuestras  instalaciones  en  el  futuro  o  en  caso  de  una  avería, 
contaremos  con  instaladores  en  puntos  cercanos,  en  prácticamente  cualquier  municipio.  Por  eso 
desde el grupo municipal de C’s vamos a votar a favor. Gracias”.

S’aprova per unanimitat el següent acord:

I. Identificació de l’expedient
 
Expedient número: 389/2020, relatiu a la promoció de les instal·lacions d’autoconsum amb energia 
fotovolcaica 
 
El  Grup  Intergovernamental  d’Experts  en  Canvi  Climàtic  (IPCC)  ha  publicat  cinc  informes  que 
confirmen l’evidència dels canvis en el clima i la seva correlació directa amb l’activitat humana. És 
necessari posar en marxa mesures que permetin lluitar contra el canvi climàtic i afrontar la transició 
energètica, que suposa un dels reptes actuals més importants que qualsevol societat ha d’afrontar i 
que exigirà una transformació profunda dels actuals models energètics i un compromís ferm i sòlid per 
part de la ciutadania. 
 
La Llei  16/2017 del  canvi  climàtic, aprovada per  un ampli  consens en el  Parlament de Catalunya, 
dissenya el camí cap a un nou model energètic 100% renovable al 2050 i on els ciutadans tenen un 
paper central. A més, el nou marc legislatiu de la UE (el paquet “Energia Neta per a tots els Europeus)  
facilita  la  transició  cap  a  un  model  d’energia  neta,  apoderant  als  consumidors  europeus  perquè 
esdevinguin actors plenament  actius en la transició energètica.  Aquest  marc també fixa  dos nous 
objectius per la UE pel 2030 un objectiu vinculant d’energia renovable d’almenys el 32%, i un objectiu  
d’eficiència energètica d’almenys el 32,5%, amb una possible revisió a l’alça el 2023.

 
L’energia  solar  fotovoltaica  ès,  sens  dubte,  una  de  les  principals  tecnologies  que  contribuirà 
significativament  al  desenvolupament  d’aquest  nou  model,  en  termes  d’incrementar  l’eficiència 
energètica i facilitar la integració d’energies renovables en el sistema elèctric, de reduir les emissions  
contaminants, de reduir l’alta dependència energètica de Catalunya i, en darrer lloc però no menys 
important, democratitzar el model energètic.
 
La  Llei  16/2017,  d’11  d’agost,  de  canvi  climàtic  reconeix  a  l’article  3.2  que  els  ens  locals  són  
corresponsables en l’assoliment de les finalitats identificades i,  paral·lelament, afirma l’article 19 la 
necessitat  d’adoptar  mesures de caràcter  normatiu que afavoreixin l’autoconsum energètic a partir  
d’energies renovables. 
 
Un  mecanisme,  és  l’aprovació  d’una  ordenança  municipal  que  incentivi  la  implantació  de  les 
instal·lacions  d’autoconsum  amb  energia  solar  fotovoltaica  en  l’àmbit  municipal  i  permeti  el 
desenvolupament de la generació elèctrica distribuïda en tot el territori, tot transformant a la vegada el  
model econòmic relacionat amb la generació elèctrica cap a un de més sostenible i ecològic. 
 
Per tot l’exposat, l’Ajuntament Badia del Vallès proposa l’adopció del següent acord:
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Únic.-  Aprovar  una  ordenança  municipal  per  la  promoció  de  les  instal·lacions  d´autoconsum amb 
energia fotovoltaica. 

Per  l'adhesió  a  la  declaració  "Kids  save  lifes"  i  per  l'impuls  de  la  formació de  reanimació 
cardiopulmonar als centres educatius de Badia del Vallès (Expedient 393/2020)

Favorable Tipus de votació: Unanimitat

La Secretària llegeix l’acord.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Juan José Barcala, qui diu: «Muchas gracias.  La 
muerte súbita cardíaca es uno de los principales problemas en la salud mundial.  En Europa y en  
Estados Unidos, al menos 700.000 personas mueren cada año a consecuencia de la muerte súbita 
cardíaca, después de una reanimación cardiopulmonar sin éxito y fuera de un hospital o de un centro 
médico. Esto supone cerca de 2.000 muertes cada día. Actualmente, el paro cardíaco es la primera 
causa de mortalidad en Europa, por encima de los accidentes de tráfico y de las enfermedades graves. 
Pese a que se invierten miles de millones de euros para intentar reducir las muertes en la carretera, 
hay 20 veces más muertes a causa de una RCP sin éxito. Solo menos de 1 de cada 10 pacientes que  
sufren un paro cardíaco fuera del hospital pueden sobrevivir en condiciones aceptables. Esto podría 
revertirse de manera efectiva a través de una formación adecuada y con un mínimo coste. Desde el 
Consejo Europeo de Reanimación, la Fundación Europea de Seguridad del Paciente, el Comité de 
Enlace Internacional de Reanimación y la Federación Mundial de Sociedades de Anestesiología, se 
articuló en julio del 2015 la declaración “Kids Save Lives”, dirigida a niños y adolescentes en edad 
escolar, para la formación y el  entrenamiento en RCP en todo el  mundo. La misma Organización 
Mundial de la Salud ha dado su apoyo a esta declaración. En 2011, desde la Asociación Americana del  
Corazón  se  defendió  la  formación  obligatoria  en  reanimación  cardiopulmonar  en  las  escuelas 
norteamericanas y en 2013 más de 400 miembros del Parlamento Europeo dieron su apoyo a una  
iniciativa llamada “Día Europeo de la Reanimación”, en la que se defendería incorporar la formación de 
RCP en los planes de estudios en las escuelas europeas. Por tanto, uno de los pasos más importantes 
hacia el crecimiento del índice de RCP con resultado positivo, pasa por educar a cuanta más gente 
mejor, ya que esto favorece una mejora significativa en la tasa de supervivencia, principalmente a 
través de la educación de todos los niños y niñas en edad escolar. Esto puede hacerse mediante la 
educación de los niños y adolescentes, a partir de los 12 años, con tan solo 2 horas de formación al 
año.  Después  de numerosas  pruebas piloto  en diferentes  países  del  mundo,  esta  práctica  se ha 
consolidado en los países europeos de nuestro entorno y ha quedado demostrado que los niños  
pueden  ser  los  mejores  transmisores  en  esta  formación,  ya  que  hacen  extensiva  a  su  entorno, 
principalmente a su familia y a sus amigos. Ya son varias las ciudades del Estado que se han adherido 
a la declaración y  proyecto “Kids Save Lives”  y que reciben formación en RCP de este proyecto  
europeo para  los  alumnos  entre  12  y  18  años.  En  Cataluña,  estas  sesiones  son  impartidas  por 
instructores acreditados por la Generalitat, principalmente provenientes del  Servicio de Emergencias 
Médicas. Esta formación se imparte en las aulas de los centros educativos o en las salas polivalentes,  
dividiendo a los grupos de alumnos por edades. Las charlas son muy prácticas, tienen una duración de  
hora  y  media  y  cuentan  con  presentaciones  adaptadas  a  cada  ciclo  educativo.  Los  participantes 
pueden realizar técnicas básicas de reanimación sobre un maniquí de prácticas. Una vez finalizadas 
todas las jornadas, se entrega a los alumnos un certificado de formación en RCP y un reconocimiento 
al centro educativo que acredita que está sensibilizado con la actuación ante los paros cardíacos.  
Deberíamos dar información a la población de los desfibriladores existentes en el  municipio, sería 
interesante y sobre todo de su ubicación. Es cierto que disponemos de varios, pero la gran mayoría 
con horario. Y los paros cardíacos, pueden darse a cualquier hora. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Iván Sanz, qui diu: “Gracias alcaldesa. Lo vamos a  
hacer  Juanjo,  lo  vamos  a  hacer.  En  primer  lugar  agradecer  al  grupo  político  de  Ciudadanos  la 
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aportación de esta moción, es necesaria y creo que complementa nuestro objetivo, el objetivo de que 
Badia sea reconocida como una ciudad cardioprotegida.  Como equipo de gobierno nos lo creemos y 
por eso desde la legislatura pasada nos pusimos manos a las obras. A día de hoy tenemos 6 DEAS, 6 
desfibriladores externos automáticos. Es cierto que 4 de ellos están en instalaciones municipales con 
horario, pero dos de ellos no. Uno está en la puerta del ayuntamiento, accesible 24 horas y otro está  
en la unidad de policía, en el coche, que está 24 horas disponible para la ciudadanía, ya que son el  
primer agente,  son los primeros que llegan cuando se recibe una llamada al  112 por  una parada 
cardíaca. Además de tener a más de 20 trabajadores y trabajadoras formados del ayuntamiento para 
su uso, ya que están en instalaciones municipales y en un caso de que se tengan que utilizar, que 
haya personal suficiente preparado para poder llevarlo a cabo, aunque, como todos sabéis, un DEA no 
necesita preparación previa puesto que va hablando y simplemente hay que seguir haciendo, bueno, 
en este caso, los pasos que te van indicando. De todas formas, avanzar que vamos a estudiar la 
viabilidad de volver a reciclar esa formación, puesto que alguna de las personas que la hicieron ya no  
están y  otras  que sí  que están,  pero que igualmente cada dos  años se tiene que renovar  dicho 
certificado. A través del  SEM, como bien dice la propuesta de acuerdo,  estamos en contacto con 
Antonio Carballo y Pere Valero, son el director y el subdirector de la región sanitaria del Vallés, puesto  
que ellos tienen una campaña de sensibilización en concreto, para poder traerla al municipio, que es el  
único requisito que nos falta para poder ser ciudad cardioprotegida. Como dato, bueno, el requisito 
para poder obtener esta placa de ciudad cardioprotegida es tener un DEA cada 5.000 habitantes. 
Badia tiene un DEA cada 2.276 habitantes, es decir, estamos el doble, estamos por encima, la mitad 
en este caso de lo necesario. Ciudades como Terrassa tienen uno cada 3.974 personas, o como Alcalá 
de Henares tiene uno por cada 4.726 personas. Es decir, tenemos los DEAS necesarios, tenemos las  
personas formadas, tenemos la posibilidad de hacer la campaña y estoy completamente de acuerdo 
que además, tenemos que conseguir que los institutos tengan formación los alumnos y las alumnas en 
este caso. Ya lo dice el primer principio del Consejo Europeo de Reanimación, que todo el mundo 
puede salvar una vida y un niño, también, y como nos lo creemos, votaremos a favor de la moción, 
para que salga adelante, pero no únicamente votándola, sino llevándola a cabo con hechos y no con 
palabras. Gracias”.

S’aprova per unanimitat, el següent acord:

I. Identificació de l’expedient
Expedient número: 393/2020, relatiu a acordar l'adhesió a la declaració "Kids Save Lives" i a l'impuls 
de la formació en reanimació cardiopulmonar en els centres educatius de Badia del Vallès.

II. Relació de Fets
La mort sobtada cardíaca és un dels principals problemes en la salut mundial. A Europa i els Estats 
Units,  almenys  700.000  persones  moren cada any  a  conseqüència  de la  mort  sobtada  cardíaca, 
després d'una reanimació cardiopulmonar (RCP) sense èxit i fora d'un hospital o centre mèdic. Això 
suposa prop de 2.000 morts cada dia.

Actualment, l'aturada cardíaca és la primera causa de mortalitat a Europa, per sobre dels accidents de 
trànsit i de les malalties greus. Malgrat que s'inverteixen milers de milions d'euros per a intentar reduir  
les morts en la carretera, hi ha 20 vegades més morts a causa d'una RCP sense èxit. Només menys 
d'1  de cada  10  pacients  que  sofreixen una  aturada  cardíaca  fora  de l'hospital  pot  sobreviure  en 
condicions acceptables. Això podria revertir-se de manera efectiva a través d'una formació adequada i 
amb un mínim cost.

Des del Consell Europeu de Reanimació (European Resuscitation Council), la Fundació Europea de 
Seguretat del Pacient (EuPSF), el Comitè d'Enllaç Internacional de Reanimació (ILCOR) i la Federació 
Mundial de Societats d'Anestesiologia (WFSA) es va articular el juliol de 2015 la declaració “Kids Save 
Lives”, dirigida a nens i adolescents en edat escolar per a la formació i entrenament en RCP a tot el  
món. La mateixa Organització Mundial de la Salut (OMS) ha donat el seu suport a aquesta declaració.

En 2011,  des  de l'Associació Americana del  Cor  (AHA)  es  va defensar  la  formació obligatòria  en 
reanimació  cardiopulmonar  a  les  escoles  nord-americanes  i  en  2013  més  de  400  membres  del 
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Parlament Europeu van donar suport a una iniciativa anomenada “Dia Europeu de la Reanimació” 
(www.erc.edu),  en la qual  es defensava incorporar  la formació en RCP als  plans d'estudis  de les 
escoles europees.

Per tant, un dels passos més importants cap al creixement de l'índex de RCP amb resultat positiu 
implica educar a com més gent millor, ja que això afavoreix una millora significativa en la taxa de  
supervivència, principalment a través de l'educació de tots els nens i nenes en edat escolar. Això pot 
fer-se mitjançant l'educació dels nens i adolescents –a partir dels dotze anys– amb només 2 hores de  
formació a l'any.

Després de nombroses proves pilot en diferents països del món, aquesta pràctica s'ha consolidat als  
països  europeus  del  nostre  entorn  i  ha  quedat  demostrat  que  els  nens  poden  ser  els  millors 
transmissors d'aquesta formació, ja que la fan extensiva al seu entorn (principalment família i amics). 
Ja són diverses les ciutats de l'Estat que s'han adherit a la declaració i projecte “Kids Save Lives” i que 
reben formació en RCP d'aquest projecte europeu per als alumnes d'entre 12 i 18 anys.

A Catalunya, aquestes sessions són impartides per  instructors/es acreditats/des per la Generalitat,  
principalment provinents del Servei d'Emergències Mèdiques (SEM). Aquesta formació s'imparteix a 
les aules dels centres educatius o en sales polivalents, dividint als grups d'alumnes per edats. Les 
xerrades  són molt  pràctiques,  tenen una  durada  d'una  hora  i  mitja  i  compten amb presentacions 
adaptades a cada cicle educatiu. Els participants poden realitzar tècniques bàsiques de reanimació 
sobre un maniquí de pràctiques. Una vegada finalitzades totes les jornades, es lliura als alumnes un  
certificat de formació en RCP i un reconeixement al centre educatiu que acredita que està sensibilitzat 
amb l'actuació davant les aturades cardíaques.

Donar informació a la població dels desfibril·ladors existents en el municipi seria interessant i sobretot  
de la seva ubicació, és cert que disposem de varis, però la gran majoria amb horari i les aturades  
cardíaques poden donar-se a qualsevol hora.

III. Fonaments de dret

De conformitat amb les competències que m’han estat conferides en virtut de la delegació efectuada 
per l’alcaldia d’aquest Ajuntament, mitjançant Decret núm. 2019-1186, de data 10 d’octubre de 2019 
publicat al BOP de data 14 de novembre de 2019.

Per aquests motius es proposa al Ple els següents:

ACORDS

Primer. L'adhesió de l'Ajuntament Badia del Valls al programa europeu “Kids Save Lives” impulsat des 
del Consell Europeu de Reanimació (European Resuscitation Council).

Segon. Instar a la Generalitat perquè, a través del Servei d'Emergències Mèdiques (SEM), dugui a 
terme la formació bàsica en tècniques de reanimació cardiopulmonar (RCP) als alumnes d'entre 12 i 
18 anys dels centres educatius del municipi, en coordinació amb els mateixos centres i la Regidoria 
d’Ensenyament.

Tercer. Donar difusió dels desfibril·ladors instal·lats en el municipi.

Quart. Traslladar i notificar aquests acords al Consell Europeu de Reanimació, als Departaments de 
Salut  i  d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya, als Ministeris de Sanitat i  d'Educació,  i  als 
diferents centres educatius de municipi.

Cinquè. Difondre aquests acords i  donar  la publicitat  corresponent  a través  de tots  els  canals  de 
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comunicació de l'Ajuntament.

Moció C's: En apoyo a los òrganos constitucionales y para instar al actual Gobierno de España 
a no realizar concesiones a los grupos independentistas (Expedient 378/2020)

No hi ha acord Motiu: Manca de 
quòrum

El grup municipal de Ciutadans retira la moció presentada en apoyo a los órganos constitucionales y  
para instar al actual Gobierno de España a no realizar concesiones a los grupos independentistas.

Moció C's: De reprobación y dimisión del actual síndic de greuges en funciones, Sr. Rafael Ribó 
(Expedient 384/2020)

No hi ha acord Motiu: Manca de quòrum

La Secretària llegeix la moció.

La  senyora  alcaldessa  dóna  la  paraula  a  la  senyora  Amalia  Frutos,  qui  diu:  «Cataluña  es 
lamentablemente la comunidad autónoma española que tiene las peores listas de espera sanitarias. A 
los recortes en gasto sanitario durante la crisis económica, cabe añadir el constante empeoramiento 
en la situación sanitaria que ha caracterizado a los últimos años. De hecho, el progresivo aumento de 
las listas de espera de atención sanitaria ni siquiera ha ido acompañado de un plan de reversión de la 
situación. La lamentable situación de las listas de espera en Cataluña, comporta un grave detrimento 
del bienestar y la protección de salud de los ciudadanos, bienes y derechos reconocidos en nuestra 
Constitución y Estatuto de Autonomía. Uno de los principios generales de la atención sanitaria pública 
es  su  extensión  al  conjunto  de  toda  la  población  española,  debiendo  regirse  el  acceso  a  las  
prestaciones sanitarias con condiciones de igualdad efectiva. Además, las políticas públicas de salud 
deberán estar orientadas a la superación de los desequilibrios territoriales y sociales. Por todo ello, 
resulta especialmente agraviante, divisoria e incitadora de falsos e imaginarios agravios las siguientes  
declaraciones del señor Rafael Ribó, “uno de los déficits que tiene la sanidad pública en Cataluña es  
que  tiene  un  sobrecoste  con  la  gente  que  viene  de  fuera  de  Cataluña  a  intervenirse”.  Estas 
declaraciones son especialmente graves viniendo de un comisionado del Parlamento de Cataluña, que 
es generosamente retribuido para supuestamente defender los derechos de los ciudadanos, vengan 
de donde vengan, y más teniendo en cuenta el actual contexto político, marcado por el desprecio y la 
desconsideración de la mera condición de ser ciudadano, con independencia de su origen o cualquiera 
de otra circunstancia injustificada, para el reconocimiento y la efectividad de los derechos. Solamente 
por este tipo de declaraciones, el señor Ribó debería dimitir inmediatamente, atajando de esta manera 
la pérdida de dignidad y honor de la institución pública de la Sindicatura de Greuges. Entre otras  
cuestiones, el Síndic de Greuges ha actuado con una clara deslealtad hacia todos los catalanes, a 
modo de ejemplo, podía haber paralizado, y no lo hizo, la tramitación de las leyes de desconexión de 
los días  6 y  7 de septiembre del  2017,  que pretendían privarnos  de los derechos fundamentales 
recogidos en la Constitución y en el Estatuto de Autonomía de Cataluña y que culminó con el golpe a  
la democracia de partidos separatistas, pues el  Síndic tiene la facultad de llevar a cabo cualquier 
norma que afecte a los derechos y libertades de los ciudadanos al Consell de Garanties Estatutàries,  
lo cual impidieron forzosamente los partidos separatistas durante esas jornadas. Se conoció que había  
aceptado un regalo  valorado en 40.000  euros,  que le  hizo un  empresario imputado por  la  trama 
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corrupta del 3%, consistente en un viaje en jet privado y unas entradas en zona VIP para ver la final de 
la Champions League de 2015 en Berlín. Este hecho ha merecido un reproche político y ha sido  
denunciado por Ciutadans en la Oficina antifraude, puesto que puede suponer un delito de cohecho 
impropio. No ha actuado con la debida neutralidad e imparcialidad que se le presume al cargo. Ha 
actuado  bajo  el  mandato  de  los  partidos  separatistas,  especialmente  a  partir  del  2017,  cuando 
confeccionó informes de parte sobre el 1 de octubre o sobre la aplicación del artículo 155, pero ignoró  
las amenazas a los líderes constitucionalistas o agresiones físicas a personas afiliadas a partidos no  
separatistas, ataques a sedes de partidos políticos, y así un largo etcétera. Incluso el Síndic estuvo el  
26 de octubre del 2017 reunido en el Palau de la Generalitat con los ya condenados por sedición y 
malversación en  el  cónclave  que  decidió  imponer  por  encima de cualquier  legalidad  democrática 
vigente la forzada y unilateral declaración de independencia. Le caducó el mandato el pasado 1 de 
marzo, después de 15 años en el cargo, y sigue en el cargo con la finalidad de servir a los intereses de  
los partidos que dan apoyo al  gobierno de la Generalitat. La falta de transparencia y el  deficiente 
ejercicio del cargo, por parte del señor Ribó, motivó que en enero del 2019, el Grupo Parlamentario de 
Ciutadans, instase la modificación de la Ley 24/2009, del 23 de diciembre, del Síndic de Greuges, con 
la finalidad de limitar el mandato de 9 a 6 años, y que éste no fuese renovable. Además, que el Síndic  
de Greuges  tampoco haya  tenido ninguna vinculación política  los  últimos 5 años anteriores  a  su 
candidatura y que en caso de extinción del mandato, tendrá que abandonar el cargo, asumiéndolo en 
funciones su adjunto. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Roberto Castillo, qui diu: “Gracias señora alcaldesa.  
En esta moción, vuestro grupo como ya hace en el Parlament de manera demasiado habitual, y que se 
está convirtiendo en su modus operandi, señala a una institución catalana como objetivo de su odio y 
su desprecio, utilizando la figura del señor Ribó como argumento para ello. Puede que el señor Ribó 
hiciera unas declaraciones inoportunas y que sus palabras molestasen a diferentes grupos o diversos 
sectores, pero de ahí a solicitar su dimisión por las palabras dichas, solo indica que vuestro grupo 
quería  su cabeza  independientemente de lo  que dijese,  desde que dio,  obviamente,  su apoyo al 
independentismo. Si  fuéramos coherentes con esta  moción y  con su contenido,  deberíamos estar 
constantemente solicitando dimisiones cada vez que un cargo público habla o dice algo inapropiado, lo 
que conllevaría,  que tal  vez a la larga,  nos  quedásemos sin políticos  o  cargos  públicos,  dada la 
cantidad  de  errores  que  cometen,  siempre  que  éstos  tuviesen  la  honorabilidad  de  dimitir.  
Curiosamente, formaciones políticas como la vuestra, Vox o PP, y muy por encima de cualquier otra  
formación  política,  dicen  constantemente  palabras  y  contenidos  inapropiados,  algunos  de  ellos 
totalmente falsos o faltos a la verdad. Hemos de solicitar dimisiones cada vez que cargos públicos, 
portavoces o líderes de todas las formaciones políticas digan algo inapropiado? Nos saltamos con ello  
la  libertad  de  expresión,  aunque  sean  cargos  públicos?  Ahí  os  dejo  la  pregunta,  que  cada  uno 
responda lo que considere más oportuno. Evidentemente, cada uno es dueño de sus palabras y del 
contenido de las mismas, pero eso no significa que tengan que estar pidiendo dimisiones cada vez que 
alguien diga algo inapropiado o que no nos guste, pero bueno, ahí tenemos los políticos de Vox que 
mienten más que hablan y son vuestros socios de gobierno en muchos lugares de este país, que 
curiosamente, tienen la sanidad peor que la nuestra. En la moción también presentáis una serie de 
cifras sobre la sanidad catalana, y que no son del todo ciertas, de hecho faltan a la verdad, y es que 
precisamente es lo que tienen los números o las cifras, son variables, son flexibles y se pueden utilizar 
según convenga. Por todo esto, Esquerra Republicana votará en contra. Eso es todo. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula a la senyora Nerea García, qui  diu: “Gracias. Bueno, TFB 
también vamos a votar en contra de esta moción, porque creemos que todo esto forma parte de una 
campaña de desprestigio en la que no vamos a participar, con el argumento de Ciudadanos, pues ya 
hemos  visto  que  esto  acaba  siempre  en  el  mismo lugar  y  a  nosotros  nos  gustaría  pediros  que 
empecéis a hacer política constructiva, como la que habéis hecho, por ejemplo, con la propuesta de 
acuerdo que acabamos de aprobar, porque a veces parece que solo buscáis frases fuera de contexto 
para alimentar  vuestro único pensamiento,  y  la  política  que soléis  hacer  desde Ciudadanos,  está 
basada en alimentar este conflicto. Esta no es nuestra manera de hacer política. Creemos que aquí  
todos y todas tenemos mucho trabajo que hacer para mejorar las condiciones de vida de nuestros 
vecinos y vecinas, y que las energías las tenemos que aprovechar y trabajar en esto. Por lo menos así  
lo vamos a hacer desde TFB y también decirles que, además, revocar al Síndic de Greuges, no es una 
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competencia municipal. Gracias”.

La senyora alcaldessa dóna la paraula al senyor Josep Martínez, qui diu: “Gracias alcaldesa. Bueno, 
muy al hilo de lo que comentaba Nerea, el grupo municipal socialista se va a abstener en este punto, 
por los siguientes argumentos. Bueno, consideramos que la entrevista, en este caso en la Cadena 
SER, al señor Ribó, pues totalmente las actitudes están y las palabras son totalmente equivocadas, 
puesto que discrimina a personas que hacen uso de la salud pública en Cataluña, pero evidentemente,  
cabe recordar que en este pleno la capacidad de maniobra que tiene para reprobar o hacer dimitir al 
Síndic, es nula. En todo caso es el  Parlament de Cataluña y el  grupo parlamentario socialista ya 
cuestionó la labor del Síndic en el Parlament, además se ha hecho una comisión para investigar esos 
viajes  para  ir  a  ver  al  Fútbol  Club  Barcelona,  y  también  para  intentar  desencajar  y  modificar  el 
reglamento que hace que esta persona, pues lleve 15 años en el cargo de forma prorrogada, que 3/5 
partes del Parlament tienen que elegir al Síndic y bueno, bastantes problemas está teniendo la última 
semana. Desde luego que el  Síndic, de acuerdo con lo que dice el  Estatuto de Autonomía, debe 
proteger los derechos y libertades de todos, no identifica ni a catalanes ni a no catalanes, pero debe  
actuar con total independencia e imparcialidad. Y me gustaría también aprovechar para recordar, en 
este caso al Síndic, que las listas de espera pues no son altas porque vengan personas de otras  
comunidades autónomas, porque las personas que vienen de otras comunidades autónomas es un 1% 
del total, y ese 1% se trata de personas que vienen a médicos especialistas en Cataluña. Yo creo que 
también  tenemos  que  sacar  pecho  de  los  centros  especializados  que  tenemos  en  Cataluña,  un 
ejemplo es el Taulí, que es el que en el año 2019 ha gestionado más trasplantes, siendo un hospital no 
trasplantador.  Y  existen  esos  mecanismos  de  compensación  entre  comunidades  autónomas.  El 
problema, no hay desde luego en personas que vienen de otras comunidades, si no que el problema, 
pues es que hay recortes desde el 2013. Que Cataluña es líder en el ranking de listas de espera. Que 
en el Taulí, por ejemplo, para operarte de cataratas tienes que esperar 80 días. Tienes que esperarte 
463 días para tener una intervención sobre procesos de incontinencia urinaria o 105 días, como le ha 
pasado a algún compañero, para prótesis de rodilla o de cadera. Desde luego que eso lo sufren los 
vecinos de Badia y lo sufren los vecinos de otras comunidades autónomas. Se requiere una inversión, 
y una inversión que no sean planes de choque, es decir, que no sea derivar a gente a la privada, si no  
que  exista  un  trabajo  transversal  entre  profesionales,  pacientes  y  administración,  mejoras  en 
informática, inversión también en la prevención de enfermedades y desde luego, que la salud pública, 
pues debe ser universal  y de calidad en este estado del bienestar y eso hay que recordárselo al  
Síndic, y aprovecho también, porque lo tengo que decir, también hay que recordárselo a alguna voz 
disonante  de Ciudadanos,  Toni  Cantó,  por  ejemplo,  aseguraba  hace unos  meses  que no  tendría 
ningún  problema  en  hacer  algún  concierto  con  hospitales  públicos.  Yo  creo  que  en  ese  sentido 
tenemos que luchar por la salud pública, al margen de intentar meter ninguna otra persona de otra  
comunidad autónoma en este debate. Creo que la alcaldesa quiere acabar de rematar”.

La senyora alcaldessa diu: “Solo quiero hacer un prec. Aquest és un tema que no som administració 
competent, que ha hagut un posicionament en el Parlament, que és l’organisme competent en aquest  
tema. El prec que vull fer és que estalviar-nos més debats generalistes, tal i com va demanar el seu 
propi grup. Sobre tot en temes com aquest, que portem molts, molts i molts anys parlant, d’allò que 
ens separa que tant i tant mal ha fet. I nosaltres quan estàvem debatent què fèiem, perquè és veritat  
que el  nostre grup, en el  Parlament de Catalunya, va recolzar aquest reprobament, nosaltres vam 
decidir  que  no  volíem  ser  còmplices  ni...  no  volíem  ser  còmplices  d’aquest  relat,  d’aquest  relat 
d’anar-nos sumant totes les administracions sempre,  la rueda de hámster en la que estamos todos 
metidos, que venga y dale, venga y dale, i vam decidir que no podíem votar en contra perquè aniríem 
contra el propi criteri polític del nostre grup, però que no podíem recolzar-lo, perquè demanem si us 
plau que parlem d’altres coses, parlem més d’allò que ens uneix que d’allò que ens separa i tornar a 
començar a parlar d’altres històries i passar pàgina. És el prec que jo volia fer en aquest cas a aquest  
grup, afegir-nos en el que vostès mateixos van fer en el seu moment».

Sotmesa la moció a votació es rebutja amb 9 abstencions (PSC), 5 vots en contra (TFB, ERC) i 2 a 
favor (C's).
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Cataluña es lamentablemente la comunidad autónoma española que tiene las peores listas de espera 
sanitarias. A los recortes en gasto sanitario durante la crisis económica cabe añadir el constante 
empeoramiento en la atención sanitaria que ha caracterizado a los últimos años. De hecho, el 
progresivo aumento de las listas de espera de atención sanitaria ni siquiera ha ido acompañado de un 
plan de reversión de la situación. 

La lamentable situación de las listas de espera sanitarias en Cataluña comporta un grave detrimento  
del  bienestar  y  la protección salud de los ciudadanos,  bienes  y  derechos reconocidos  en nuestra 
Constitución y Estatuto de Autonomía. 

Uno de los principios generales de la atención sanitaria pública es su extensión al conjunto de toda la 
población  española,  debiendo  regirse  el  acceso  a  las  prestaciones  sanitarias  en  condiciones  de 
igualdad efectiva. Además, las políticas públicas de salud deberán estar orientadas a la superación de 
los desequilibrios territoriales y sociales. 

Por  todo ello,  resultan especialmente agraviantes,  divisorias  e  incitadoras de falsos  e imaginarios 
agravios las siguientes declaraciones del Sr. Rafael Ribó:  “uno de los déficits que tiene la sanidad  
pública en Cataluña es que tiene un sobrecoste  con la  gente que viene de fuera de Cataluña a  
intervenirse”.

Estas  declaraciones  son  especialmente  graves  viniendo  de  un  comisionado  del  Parlamento  de 
Cataluña  que  es  generosamente  retribuido  para  supuestamente  defender  los  derechos  de  los 
ciudadanos, vengan de donde vengan, en Cataluña ante los agravios de las administraciones locales y 
autonómicas. Y más teniendo en cuenta el  actual  contexto político marcado por  el  desprecio y la  
desconsideración de la mera condición de ser ciudadano, con independencia de su origen o cualquier 
otra circunstancia injustificada, para el reconocimiento y la efectividad de los derechos.

Solamente por este tipo de declaraciones, el Sr. Ribó debería dimitir inmediatamente, atajando de esa 
manera la perdida de dignidad y honor de la institución pública de la Sindicatura de Greuges. 

Entre otras cuestiones, el Síndic de Greuges ha actuado con una clara deslealtad hacia todos los 
catalanes, a modo de ejemplo:

   Podría haber paralizado, y no lo hizo, la tramitación de las leyes de “desconexión” de los días 6 y 7 de 
septiembre  de  2017,  que  pretendían  privarnos  de  los  derechos  fundamentales  recogidos  en  la 
Constitución y en el Estatuto de Autonomía de Cataluña y que culminó con el golpe a la democracia de 
los partidos separatistas pues el Síndic tiene la facultad de llevar cualquier norma que afecte a los  
derechos  y  libertades  de los  ciudadanos  al  Consell  de Garanties  Estatutàries,  lo  cual  impidieron 
forzosamente los partidos separatistas durante esas jornadas. 

   Se conoció que habría aceptado un regalo valorado en 40.000 euros,  que le hizo un empresario 
imputado por la trama corrupta del 3%, consistente en un viaje en jet privado y en unas entradas en 
zona VIP para ver la final de la Champions League de  

   2015 en Berlín. Este hecho ha merecido un reproche político y ha sido denunciado por Ciutadans ante  
la Oficina Antifraude de Cataluña (O.A.C.), puesto que puede suponer un delito de “cohecho impropio”,  
previsto en el art. 422 del Código Penal.

   No ha actuado con la debida neutralidad e imparcialidad que se le presume al cargo de Síndic de 
Greuges. Ha actuado bajo el mandato de los partidos separatistas, especialmente a partir de 2017, 
cuando confeccionó informes de parte sobre el 1 de octubre o sobre la aplicación del art. 155 CE, pero  
ignoró las amenazas a líderes constitucionalistas o agresiones físicas a personas a afiliadas a partidos 
no separatistas, ataques a sedes de partidos políticos, y así un largo número de hechos que no ha 
investigado.  Incluso,  el  Síndic  estuvo  el  día  26  de  octubre  de  2017  reunido  en  el  Palau  de  la 
Generalitat con los ya condenados por sedición y malversación en el conclave que decidió imponer por 
encima  de  cualquier  legalidad  democrática  vigente  la  forzada  y  unilateral  declaración  de 
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independencia de Cataluña del resto de España. 

   Le caducó el mandato el pasado 1 de marzo de 2019, después de 15 años en el cargo, y sigue en el  
cargo con la finalidad de servir  a los intereses  de los  partidos que dan apoyo al  gobierno de la  
Generalitat.

La falta de transparencia y el deficiente ejercicio del cargo, por parte del Sr. Ribó, motivó que en enero 
de 2019, el Grupo Parlamentario de Ciutadans en el Parlament de Catalunya, instase la modificación 
de la Ley 24/2009, de 23 de diciembre, del Síndic de Greuges con la finalidad de limitar el mandato de 
9 a 6 años, y que este no fuese renovable, además, que el Síndic de Greuges tampoco haya tenido 
ninguna vinculación política los últimos 5 años anteriores a su candidatura y que en caso de extinción 
del mandato, tendrá que abandonar el cargo, asumiéndolo en funciones su adjunto.

Ante esa falta de compromiso y responsabilidad con los valores y principios que debería promover 
desde su cargo y la prolongada caducidad de su mandato, el Grupo Municipal de Ciutadans (Cs) insta 
al Ayuntamiento de Badia del Valles a la adopción de los siguientes acuerdos:

Primero. Por todos los hechos anteriormente expuestos que demuestran un ejercicio desleal y 
partidista de su cargo,  acordar la reprobación de Rafael Ribó i Massó, Síndic de Greuges de 
Catalunya en funciones, por el pleno del Ayuntamiento de Badia del Valles

Segundo. Manifiesta que, ante los hechos anteriormente expuestos y de cara a salvaguardar 
la dignidad de la institución de la Sindicatura de Greuges de Catalunya, el Sr. Rafael Ribó i 
Massó debería haber dimitido ya de su cargo.  

Tercero.  Trasladar este acuerdo a la institución del  Síndic de Greuges,  a la mesa y a los 
grupos parlamentarios del Parlament de Catalunya.

B) ACTIVITAT DE CONTROL 

Coneixement resolucions de l'alcaldia

La Corporació pren coneixement de les Resolucins que ha dictat l'alcaldia corresponents al mes de 
gener de 2020.

C) PRECS I PREGUNTES 

El senyor Roberto Castillo fa les següents preguntes:
1. Hace poco me comentaron el  mal estado del  parking del  Molí  y yo personalmente fui  a ver, a  
comprobar su estado y puedo decir que no estaba muy bien. Aunque salió precioso en las fotos, con 
las lluvias, la cantidad de vehículos que aparcan, esta última tormenta, pues bueno, está un poco 
hecho un desastre. Quería saber si se va a hacer algo al respecto.
2. También me han comentado los usuarios de las instalaciones deportivas, que gustan disfrutar de un  
baño en el jacuzzi, que a veces lo hacen con polvo o tropezones de cristal, que por exótico que pueda  
parecer dicho baño, no es bueno para la salud. Y a pesar de que también viene del PAM y que viene 
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como inversiones y tal y tal, pues se va a hacer algo a corto plazo para evitar esta situación?.
3. Y ahora preguntaré por el agua caliente de las instalaciones deportivas, o más concretamente por 
su ausencia. La caldera que hay se compró de saldo, ya venía defectuosa de serie, tal vez el problema 
sea el mantenimiento, sigue habiendo problemas en las tuberías. Sea como fuere, los usuarios de las 
instalaciones deportivas merecen un servicio de mayor calidad.
4. También me han comentado algunos vecinos, si nuestra policía municipal juega al pito pito por las 
noches a la hora de sancionar vehículos. Qué criterios siguen a la hora de sancionar de madrugada,  
ya que no parece muy normal la manera que tienen de sancionar a ciertas horas de la noche, y en 
ciertas calles de nuestra ciudad.
5. En cuanto al problema que tuvo el Casal de joves, que cerró por la tarde, me gustaría saber qué fue  
lo que ocurrió.
6. Y también me gustaría saber, si no es ningún problema, cómo ha afectado al campo de fútbol esta  
última tormenta.

La senyora Amalia Frutos pregunta:
1. El nuevo parque de la Bética, qué solución le acabamos dando, aparte de llevarnos las puertas, en 
qué situación está.
2. Y agradecer a Iván la colaboración para venir a ver el paseo por Badia adaptado a ver cómo está.

La senyora Nerea García, pregunta el següent:
1. El primer que volíem dir també té a veure amb la zona del Molí i volíem instar una vegada més a  
l’equip de govern a fer un pla d’actuació a aquesta zona, amb la retirada de les tanques exteriors; la  
millora de l’antic hivernacle; la repintada i recuperació del Molí que dóna nom a l’edifici; la construcció 
d’un nou pas de vianants a l’alçada de la sortida del parking que donés seguretat a la gent que utilitza 
el parc, les pistes de petanca i el propi aparcament. Creiem que amb l’obra feta a l’aparcament es 
poden fer unes petites intervencions que deixin la zona en un millor estat visual que l’actual millorant el  
confort i la seguretat dels usuaris i les usuàries.
2. Després un altre tema que voldríem saber és quines accions s’han posat en marxa arrel  de la 
instància que han fet uns veïns de la Burgos, amb una recollida de signatures pels problemes de soroll  
i d’incivisme que s’estan donant a la zona de la parada de l’autobús. I quina contestació els hi han 
donat com a govern i quines accions es faran o s’estan fent al respecte.

La senyora Ana Luque pregunta:
1. También nos han llegado unas quejas sobre la falta de seguridad en el campo Johan Cruyff. Se 
debería visibilizar  mejor  el  horario de obertura  y  cierre  y  cerrar  de verdad, efectivamente,  ambas 
puertas por parte de la Policía local. El campo queda abierto y hay grupos de chavales, seguramente,  
que hacen uso de las instalaciones a horas que molestan a los vecinos de los bloques de alrededor.
2. També hem llegit els informes sobre l’avaria de l’ascensor de Mediterrani. Volem preguntar a l’equip  
de govern si tenen coneixement de quan es realitzarà la prova d’estanqueitat que està demanada pels 
serveis tècnics de l’AMB a l’empresa executora del projecte. Llegits els informes mantenim la sospita 
que la caixa de l’ascensor no s’ha instal·lat amb les característiques posades al projecte i d’aquí els 
problemes que està donant. Bé, de fet, no ha funcionat mai. Des de TFB instem a l’equip de govern a 
seguir el tema i a informar-nos de qualsevol novetat al respecte. No deberíem deixar que aquesta obra 
es converteixi  en un nyap urbanístic del  nostre municipi.  Altres coses també han passat, com per 
exemple, la plaça Major, recordeu que va haver-hi la font, que al final de tot i reparacions i reparacions,  
al final ha estat una jardinera, o sigui, que hauríem d’intentar que no ens passés, una inversió que s’ha  
fet  i  que  arribem,  bueno,  a  bon  port.  Doncs  això,  treballem  ara  perquè  l’ascensor  sigui  un  bon 
equipament municipal.

La senyora Nerea García diu:  El  prec que tenim, bueno, nos han dicho que los containers de la  
recogida selectiva y de basuras del Mercado municipal, están sin tapas. Entonces pedimos que se 
reparen estos contenedores para un mejor uso y una mejor imagen. Y por otro lado, mientras se ponen 
en marcha los nuevos contenedores de basura, creemos que estaría bien, retirar de los antiguos las 
etiquetas con el número de teléfono para la retirada de voluminosos, porque no es el actual y bueno, 
pues de momento solo con la retirada del anterior creemos que ya evitaríamos confusiones.
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La senyora Ana Luque continua preguntant:
1. I en darrer lloc, el passat ple us vàrem instar a posar en marxa la millora de la carretera a Sabadell, 
la millora de l’enllumenat de les voreres, de la senyalització viària i de la pintura, així com la possibilitat  
de millorar la comunicació entre Badia i Sabadell en bicicleta, la creació d’un carril segur i segregat. 
Ens agradaria conèixer quines gestions ha fet l’equip de govern, l’estat de les mateixes i la possible 
evolució  del  tema.  Centrant-nos  en  el  mateix  tema,  però  ara  en  el  límit  municipal,  des  de  TFB 
observem amb preocupació l’estat de moltes zones d’aparcament a Badia. En alguns llocs calen pintar 
els aparcaments per endreçar els cotxes i aprofitar millor l’espai existent. O d’altres, hem de millorar el 
terra d’aparcament o l’asfalt, en d’altres millorar l’entrada i sortida i la circulació interna i la il·luminació  
dels mateixos. El cas de l’avinguda Mediterrània és un clar exemple. No s’ha finalitzat la pintura dels 
aparcaments, cal millorar l’ordre de les places de parking per evitar les dificultats de moviment, així  
com la il·luminació i la vigilància, ja que és un lloc on es produeixen robatoris i desperfectes en els  
vehicles, entre ells petits cops entre vehicles a causa de les dificultats per circular en el seu interior. A 
més, és una avinguda en la qual hem de replantejar les voreres i l’aparcament en bateria, ja que el pas 
dels autobusos fa que els veïns pugin els seus vehicles a la mitjana, per evitar que els autobusos facin 
malbé els miralls retrovisors exteriors. Cal una actuació per ampliar voreres i aparcament en bateria,  
retirant una mica els jardins i tanques de setos existents al llarg de l’avinguda. Des de TFB instem als  
serveis tècnics i equip de govern a estudiar la nostra proposta d’ampliació de la vorera, fent alhora el  
carril de circulació una mica més ampla, guanyant 1 metre a la tanca de setos, guanyaríem una vorera 
transitable i una avinguda més ampla, millorant la seguretat en el trànsit i l’aparcament.
2. Per una altra banda, repintar els passos de vianants seria una altra necessitat immediata. El mateix 
proposem a la zona d’entrada a Badia pel poliesportiu vell. Els aparcaments al costat de la carretera,  
les voreres i els passos de vianants, necessiten una remodelació immediata. A més, seguim reclamant 
la construcció d’un pas de vianants a l’alçada de la benzinera quan s’acaba la vorera. La millora de les  
voreres, de la il·luminació i de la zona en general al costat de la benzinera, i a l’altra banda de la  
carretera, és una necessitat palesa. La imatge que projectem com a municipi per a qualsevol persona  
que ens visiti entrant per aquesta zona, no és digne i no ens la mereixem els veïns i les veïnes de  
Badia. Demanem l’elaboració d’un pla d’actuació en els carrers, asfaltat amb un calendari lligat a les 
inversions durant la legislatura. Volem preguntar sobre l’estat del projecte de remodelació i pacificació 
del trànsit en la zona del Mercat municipal, proposta inclosa dins del Pla de mobilitat local i de la qual 
no tenim cap notícia ara per ara.
3. I per últim la construcció d’un nou pas de peatons al carrer de Menorca, ja ho hem comentat abans,  
a l’alçada de l’edifici de l’Antonio Machado. Tal i com hem exposat, és de necessitat actuar en aquesta 
zona. Fer un pas de peatons a mig carrer faria més segur el creuar aquest carrer, cosa que ara ho fan  
sense cap mena de seguretat els usuaris de l’aparcament del  Molí,  els usuaris de la petanca, els 
usuaris del Parc de les Illes Balears i els usuaris de l’edifici Antonio Machado.

L’equip de govern passa a respondre les preguntes, començant pel senyor Rafa Moya:
Passaré a contestar les que siguin de la meva àrea. Respecte l’afirmació de Roberto pel tema de la  
policia municipal, si es posen multes de manera discrecional o no o al pito pito, en principi els agents  
tenen la potestat de multar quan creguin convenient. De totes maneres m’agradaria parlar amb vostè 
per veure si és alguna zona en concret, per veure si és algun motiu, perquè pot ser a vegades al  
mateix carrer multen un cotxe i al del costat, no, però el que estan multant està a prop d’un contenidor i  
el camió no pot passar el contenidor per sobre. Per això, que a vegades depenent de la situació, té 
alguna explicació.
Pel que ha fet referència al tema d’una instància amb signatures de veïns del carrer Burgos, bueno, jo  
m’he reunit dues vegades aquesta setmana també amb veïns, però no han presentat cap instància 
amb signatures, si no son veïns de Burgos, 30 i 32, pel tema de l’incivisme que hi ha al davant i bueno, 
ja els hem plantejat que estem fent més intervencions policials, i que ara, amb el tancament d’una 
botiga que acaba el contracte, perquè pot ser és un punt on van a subministrar-se de begudes, pot ser,  
bueno, notarien una mica la baixada d’aquesta afluència. També farem intervencions per la part del  
darrere, perquè es queixaven que a la part del darrere de Burgos no hi ha tanca perimetral i pot ser 
amb això també baixaria una mica el conflicte, però aquesta instància que em va fer referència amb 
tantes signatures, l’hem estat intentant localitzar des de l’Alcaldia i no l’hem trobat. Si la tenen o algun 
veí ens pot fer referència, perquè igual tenen les signatures i no estan adjuntes a la instància, perquè 
no l’hem pogut trobar. 
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I respecte el camp del Cruyff, que ho tanqui la policia, bueno, la filosofia del camp Cruyff és que estigui  
obert, que estigui obert sempre i que no estigui tancat i que sigui un punt d’esport lliure i aquesta és la  
filosofia. Si que és veritat que hi ha un horari que està limitat i que està marcat i pot ser s’ha de fer 
millor i si que a vegades la policia rep trucades i bueno, es desplaça allà i si és l’hora pues insta a que 
tothom marxi d’allà perquè ja no és l’hora de jugar, però la filosofia és que no es tanqui, que sigui  
obert, que sigui un espai obert i bueno, lo que si que s’ha de gestionar l’horari conforme la instrucció 
que hi ha. 

Seguidament passa a respondre el senyor Antonio García:
Yo me voy a dedicar a responder a Roberto. En principio voy a empezar por el tema de los pavés. En 
principio  yo  no  tenía  notificación  de  que  hubiese  personas  que  en  el  jacuzzi  hubiesen  tenido 
problemas, sí que tengo información de otro tipo de problemas. A principios de este mes tuvimos la 
visita, que también cuando hable del campo también e indicaré lo demás, de una empresa que nos 
viene a hacer una serie de presupuestos de diversos problemas que tenemos que tú ya conoces y 
demás. En principio, bueno, tiene medidas, tiene qué es lo que queremos nosotros, él nos ofrece lo 
que él nos ofrecería, hay cosas en las que yo no lo veo claro, y en principio la idea es reforzar toda la  
zona de pavés, reforzarla, no tapándola por ahora, no haciendo una intervención de obra física, si no  
sí que intentando evitar, a través de las redes que ya existen, hacer una fijación de redes y demás,  
hasta que podamos tener claro cuáles son los presupuestos y las ideas que vamos a llevar a cabo,  
para evitar que esos cristales que caen de cierta altura, cuando caen pues sí que es verdad que sabes 
que se suelen romper y demás, pero bueno, que sepas que estamos en eso. También con el tema del  
agua iré un poquito más allá en este tema, porque ahora verás que es que estamos teniendo una serie 
de problemas, se nos junta uno detrás de otro, uno detrás de otro, y nos está costando mucho tener  
las instalaciones en perfecto estado de revisión.
En el  campo de fútbol,  la  tormenta,  pues  como todos  entenderéis,  nos  ha hecho bastante  daño. 
Hemos tenido problemas con la lona del merendero, el merendero público que tenemos al lado de la  
piscina, la lona la arrancó, salió volando. Hemos tenido problemas de goteras, tenemos 4 vestuarios 
afectados. Si no estoy mal informado, ahora mismo están abiertos. Uno de ellos, tenemos un problema 
de amianto, que son los que están dentro del campo de fútbol, que hasta que no se soluciones el  
problema del amianto del techo, no podemos hacer la intervención dentro, porque seguirá cayendo 
agua y todo lo que hagamos dentro se va a estropear. La misma empresa que nos está mirando el 
tema de los pavés, nos está mirando el tema de las goteras del pabellón, y el tema de las goteras de  
los dos vestuarios superiores de piscina y el bar. El bar ha tenido una serie de problemas graves, se 
cayó el techo, se le dio solución, si no recuerdo mal fue el viernes, se le dio solución provisional para 
que el negocio pudiese abrir y pudiese servir las reservas que tenía y demás, se le tapó el techo, se le 
puso pladur,  se le arregló  la instalación de la  luz y  demás y está  en funcionamiento.  Y estamos 
esperando ahora, tenemos que hacer una serie de catas, para averiguar exactamente por dónde nos 
viene la dichosa agua porque no damos con ella. Esa gotera se conocía, pero no tenía la intensidad 
que tiene ahora. Entonces nos está costando averiguar a ver de dónde sale eso. Y el campo de fútbol  
en general,  la  verdad que soportó bastante bien las tormentas,  es un campo que gracias a Dios 
todavía está bien cuidado y va tirando.
Y con respecto al agua, la famosa agua caliente sanitaria. Tú te ríes y de verdad que me hace gracia, 
pero yo lo paso muy mal. Yo lo paso muy mal con este tema. Estos problemas que estamos teniendo  
ahora últimamente, la gente lo relaciona con la obra que se hizo en verano, y son problemas que no  
tienen nada que ver. Ahora nos encontramos con una avería el día 27 de enero, una avería producida 
por una fuga en una de las válvulas de la piscina, que no tiene nada que ver con la obra que se hizo, y  
por temperatura, saltaron una serie de sistemas de seguridad que protegen las calderas y tal, bien.  
Cuando  vamos  y  solucionamos  el  problema,  solucionamos  el  problema  de  la  válvula,  y  nos 
encontramos con que tenemos una avería en la red general  del  gas, una rampa de entrada, una 
válvula de seguridad que nos da fallo. Eso tiene que venir la compañía del gas. La compañía del gas  
hace acto de presencia, estamos en plenas Navidades y nos obligan a cambiar la pieza que está  
averiada, la conseguimos, la buscamos, nos la traen, la colocamos, nos sale un defecto también en un 
filtro. Entre pitos y flautas nos tienen la instalación hasta el día 3 no nos dan vía libre, hasta el día 3 de 
enero. Por lo tanto, claro, son del 27 al día 3 pues sí que es verdad que se generan una serie de 
problemas, temperatura agua de piscina, temperatura ambiente, temperatura de duchas, calefacción, 
etc., etc., etc. Cuando ya se detectan todos estos problemas, se pone la instalación en marcha y como 
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tú ya sabes, que esto es la ley de Murphy, empiezan a salir una detrás de otra, una detrás de otra, una  
detrás de otra, ya dando servicio. Ya se puede dar servicio, ya se calienta el agua, y empezamos a  
tener otra serie de problemas, que vamos levantando, todo a nivel de electroválvulas y válvulas de 
seguridad y demás. No tiene nada que ver con la obra que se hizo en… Después, a partir de aquí,  
cuando ya está  todo solucionado,  resulta  de que también tenemos otra  avería  por  problemas de 
presión  y  demás,  que  nos  tiene  este  fin  de  semana  pasado,  nos  tiene  a  todo  el  equipo  de  
mantenimiento,  yo,  compañeros,  nos  tiene  el  fin  de  semana metidos  en  el  polideportivo  también 
intentando solucionarlo. Tenemos una instalación que tiene muchos años, tiene 12 años. Tenemos 
más de 4.000 socios. Las instalaciones tienen un uso… pues mira, empiezan a las 7:30 y acaban a las 
10 de la noche, tú lo sabes. Muchísimo uso todos los días del año menos una semana en agosto y 
todo eso, pues tiene un desgaste. A eso se le suma los años que tiene la instalación todo el uso que se 
le da y demás, y nos encontramos pues en el problema de que, por h o por b, estamos teniendo toda  
la batería de averías, una detrás de otra. Ventajas de esto? Pues que cada vez que se va rompiendo  
algo, lo vamos poniendo nuevo. Si  seguimos así,  dentro de dos meses, tenemos el  Polideportivo 
entero, nuevo. Las calderas no se han roto, las calderas son elementos de seguridad que hacen que la  
caldera no funcione. En tu casa pasa igual, osea, cualquier cosa en casa, con el tiempo y el uso, pues  
se acaba estropeando. Y bueno, y ahora está pasando de golpe. Sí que tengo que decir que tengo que 
agradecer al servicio, tanto a mantenimiento como a recepción, lo bien que han llevado el tema, lo bien 
que se ha informado, las informaciones que se han dado en redes, constantemente hemos estado 
publicando actualizaciones sobre el problema y demás, y pedir perdón a usuarios, agradecer también 
la paciencia de los usuarios, no de todos, también es lógico que algunos pues se enfaden, pero bueno,  
que sepáis que nuestra idea es que el servicio sea el mejor posible. Intentamos por todos los medios 
que no afecte a los usuarios, dentro de lo que está en nuestras posibilidades, claro. Ya está, yo con 
eso, acabo.

A continuació respon la senyora Encarna Rodrigo:
Bueno, como esperaba que algunas preguntas se realizaran y estaban ya, yo quiero leer lo que es el 
informe técnico de los servicios municipales, que es el expediente número 549/2018, osea, que hace 
tiempo, en el que dice “Que el 27 de enero, a la 1 y media, como estaban informados mis compañeros, 
había una reunión de la AMB, la dirección facultativa de la obra, el contratista VORACYS, la empresa 
instaladora del  ascensor, ENINTER y el  ayuntamiento, solo a nivel  de propietarios de la obra. Se 
reúnen en la obra a petición del ayuntamiento y de la AMB para intentar dar una solución al problema 
que este municipio estamos padeciendo, ya que el ascensor, desde que se puso en marcha el 11 de  
noviembre del 2019, y por problemas de filtraciones de agua la mayoría de veces, ha estado más 
tiempo parado que en funcionamiento. El  tema que se trata ha estado básicamente en buscar la  
solución para que el ascensor funcione y con las garantías de evitar problemas en su vida útil. La  
dirección facultativa,  Carles Enrich y Pere Ollé,  inician una reunión,  partiendo de que el  proyecto 
siempre habla de un ascensor estanco, y que la empresa instaladora no tiene excusas para decir que 
no sabía cómo era la estructura y que la estructura es la piel de esa instalación. El representante de 
ENINTER, que es la empresa mantenedora, confirma que la cabina del aparato no es estanca, y que  
para conseguirlo,  se ha  de proteger  la  cabina completa.  También deja  claro  que la  solución que 
decidieron en la reunión, VORACYS con ENINTER, que no sabíamos nada, o que teníamos idea pero 
no  habían  confirmado nada,  el  17  de  enero,  no  garantiza  el  aislamiento  del  ascensor,  cabina  y 
maquinaria. Y se decide hacer una cobertura de chapa, osea, donde se decidió hacer una cobertura 
de  chapa,  y  con  esto,  la  maquinaria  superior  estaría  protegida,  es  decir,  los  circuitos  eléctricos 
quedarían aislados, pero no se hablaba de una cabina estanco. El arquitecto, el señor Carlos Enrich, 
insiste que desde el primer momento, antes de iniciar las obras, ya se dejó claro que el ascensor tenía 
que  ser  estanco  porque  la  construcción,  no  lo  era,  y  que  es  la  piel  realmente  de  todo  esto.  El 
ayuntamiento, en este caso la arquitecta, la aparejadora y el señor director, Antonio Polo, pide una 
garantía de estanqueidad total de la estructura. Se habla de ascensores que están instalados en otros 
sitios correctamente, como el de Arenas. Confirman que éstos están dando buen funcionamiento, que 
alguno los días de lluvia se para, pero que por norma general, este tipo de instalación, funciona. Aparte 
de la chapa para proteger la cubierta de la cabina de la maquinaria y los circuitos eléctricos, también  
se comenta la  posibilidad  de colocar  unos  paneles  de metacrilato  en las  tres  caras  de la  chapa 
perforadora donde pasará una cobertura de vidrio que cierra toda la estructura”. En definitiva, que os lo 
podéis  mirar  y  esto  lo  he  hecho  un  poquito  resumiendo,  más  que  nada  porque  para  que  sea  

Ajuntament de Badia del Vallès

Avinguda Burgos s/n, Badia del Vallès. 08214 (Barcelona). Tel. 937182216. Fax: 937182042

C
od

i V
al

id
ac

ió
: 6

JY
D

H
2K

Q
EF

4P
C

W
R

EM
69

H
N

C
2H

J 
| V

er
ifi

ca
ci

ó:
 h

ttp
s:

//b
ad

ia
de

lv
al

le
s.

se
de

le
ct

ro
ni

ca
.e

s/
 

D
oc

um
en

t s
ig

na
t e

le
ct

rò
ni

ca
m

en
t d

es
 d

e 
la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pà
gi

na
 4

0 
de

 4
1 



 

información de todos porque vosotros podíais verlo. El ayuntamiento pide una solución definitiva con 
todas las garantías. La dirección facultativa dará una vuelta a las posibles soluciones que llegaron. 
Nosotros  hemos pedido una reunión,  tanto técnica como política con la AMB, exigiendo que este 
aparato funcione y que en un futuro tenga la calidad de vida que tiene que tener. Esto por un lado.
Por  otro  lado,  comentaros  que  el  expediente  431/2020  es  el  informe  de  los  servicios  técnicos 
diferentes de los problemas que hemos tenido, de todo lo que habéis preguntado, en el  techo del 
Polideportivo, en la vía pública, como lo que comentabais del Mercado, que se habían llevado las 
tapas de los contenedores, que no nos ha dado tiempo a sustituir, Polideportivo, río, ladera del río,  
techos del vestuario, Casal de joves. Todo esto está valorado y está reclamado. Es verdad que la 
brigada está haciendo lo posible para volver a poner otra vez las cosas en marcha. Lo primero que 
está haciendo es retirar la arbolada que se ha caído, que es más importante. Comentar también,  
perdón, que se me ha olvidado, que se comentó el tema de la puerta también del parque para que le  
den una solución. También está en el informe. Y decir que yo me alegro muchísimo de todo lo que 
estáis  comentando, de que estaría muy bien que ampliáramos las ceras, que diéramos un metro 
más…., pero todo esto, lo primero, ya lo teníamos, osea, nosotros hemos puesto encima de la mesa 
ese trabajo, de hecho, en nuestra campaña anterior  lo que decíamos es que queríamos sectoriar  
Badia del Vallés por zonas y arreglar todo lo que es la parte urbana, de aceras, y pintar y dignificar la  
zona y pintar las zonas de aparcamiento. Estamos esperando, como bien sabéis, qué inversiones se 
pueden acoplar y qué subvenciones podemos agarrarnos a ellas, de hecho, estamos trabajando en 
ese tema, para empezar a trabajar porque el presupuesto es el que es y hay para cubrir lo que hay, y 
después por favor os pido, nos pongamos de acuerdo, porque por un lado, nos quejamos de que hay 
plazas de aparcamiento y que faltan muchas y que no es lógico que haya tanto coche y tal, y por otro  
lado, osea, nos quejamos de que faltan plazas y por otro lado estamos diciendo vamos a aparcar los 
coches en batería, vamos a ampliar ceras, entonces…. un poco de coherencia.

La senyora alcaldessa diu:
Bueno, hi ha un munt de coses demanades, que jo crec que moltes d’elles son inversions que hem 
d’avaluar i anant fent els projectes, evidentment som els que som i no podem fer 50 projectes alhora. 
Els agafem, els anotem i tan bon punt tinguem avaluats tot allò que volem fer, pues ens posarem 
d’acord a veure què podem tirar endavant. I no sé si queda alguna cosa per contestar. Si els hi sembla 
ho repassarem.... No, el Casal de joves ha dit l’Encarna que estava dintre de l’informe. El tema de les  
zones d’aparcament i del repintar ho passarem també perquè es tingui en compte, perquè és veritat 
que  va  ser  una  de  les  zones  que  va  quedar  sense  pintar  de  tota  la  repassada  que  vam  fer 
darrerament. I lo altre son tot precs. Lo del tema de les etiquetes també ho ha anotat l’Encarna. I jo 
crec que ho hem contestat, si no, farem un repàs i anirem contestant per escrit tot allò que no quedi 
contestat, però, vull felicitar també totes les respostes que s’han donat de part dels meus regidors i  
regidores que fan molta feina i desitjar al senyor Antonio García que tingui moltes alegries perquè porta 
una estona de molt patiment, que és col·lectiu i compartit i també fluït, d’instal·lacions que s’han d’anar  
fent reposicions i repàs.

La senyora Ana Luque, diu:
Només una cosa amb el tema del camp de futbol. Ja està bé que sigui una cosa oberta, que els joves 
poden anar, però pot ser si que un tope d’hora, és a dir, 11 de la nit i que algú passi per allà. O sigui,  
que està bé la filosofia, jo em sembla que a més, és necessari a Badia que hi hagi aquest espai, però  
clar, els veïns també en algun moment han d’anar a dormir.  

La senyora alcaldessa diu:
Jo sé que durant una temporada va estar dintre del recorregut que tenen previst, que sempre tenen un 
circuit a fer. Em consta que durant sobre tot l’etapa d’estiu està inclosa aquesta zona de Badia, però 
bueno, ho tornarem a parlar amb la policia perquè tingui en compte aquesta zona i que la inclogui  
dintre del seu recorregut de patrullatge, que no em sortia la paraula.

DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT 
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